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Değerli Lonca okurları, Dergimizin 72. 
sayısında sizler ile yeniden bir arada-
yız. 

Dergimizin bu sayısında, Konya’nın yeni sa-
nayi stratejisi olan ‘ilçelerle birlikte topyekûn kal-
kınma’ stratejisini ele almaya çalıştık. 

Konya Sanayi Odamızın, Ekonomi Gazetesi 
işbirliği ile Konya’da ilk defa düzenlediği Kon-
ya Ekonomi Forumu’nda Başkanımız Mustafa 
Büyükeğen, Konya’nın yeni sanayi stratejisini, 
ilçelerle birlikte topyekûn kalkınma olarak be-
lirlediklerini söyledi. Tüm şehirde kabul gören 
bu yeni strateji yaklaşımı, Konya Sanayi Oda-
mızın TEPAV ile birlikte hazırladığı “Konya İçin 
Yeni Bir Kalkınma Stratejisi” başlıklı raporunda 
da somut ekonomik göstergeler ile ortaya 
konulmuş durumda. Bu rapor, yeni yatırım-
lar için en uygun yerin Konya olduğunu, hatta 
Konya’nın ilçeleri ile birlikte yeni yatırımlara ev 
sahipliği yapmasının daha doğru olacağını ifade 
ediyor.

Başkanımız Mustafa Büyükeğen’in, gündeme 
getirdiği ilçelerle birlikte topyekûn kalkınma he-
defi, yine Konya Valisi Sayın Vahdettin Özkan ve 
Konya Büyükşehir Belediye Başkanı Sayın Uğur 
İbrahim Altay tarafından da desteklenen bir yak-
laşım oldu. Şehrin ortak paydada buluştuğu yeni 
kalkınma stratejisi, şehrimize gelecek yeni yatı-
rımların ilçelerimizdeki organize sanayi bölge-
lerine ve sanayi sitelerine yapılmasının ne kadar 
doğru olacağını gösteriyor. 

Dergide görüşlerine yer verdiğimiz Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Sayın M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ile AK Parti Konya Milletvekili Sayın 
Ziya Altunyaldız da, Marmara Havzası’ndan gel-
mesi muhtemel ya da yeni yapılacak yatırımlar 
için Konya merkezli oluşturulacak yeni sanayi 
havzasının en uygun yer olduğunu söylüyorlar. 

MESLEKİ EĞİTİM İSTİHDAM FUARI, 
BÜYÜK FARKINDALIK OLUŞTURDU
Konya Sanayi Odamızın, yeni dönemde üze-

rinde çalıştığı önemli konulardan bir tanesi de 
mesleki eğitim oldu. Konya Valiliği, Konya Bü-
yükşehir Belediyesi, Konya Sanayi Odası, Konya 
Organize Sanayi Bölgesi ve Konya İl Milli Eğitim 

Müdürlüğü işbirliğinde şehirde bir mesleki eği-
tim seferberliği başlatıldı. Bu seferberliğin ilk 
aşamasında yapılan protokol ile ilkokul 8. sınıf 
öğrencilerine Konya Organize Sanayi Bölgesi’n-
deki fabrikalar gezdirilerek, üretimin yerinde 
görülmesi sağlandı. Yine öğrencilere lise tercihi 
yaparken, meslek liselerini seçmeleri yönünde 
rehberlik hizmetleri verilerek, bu öğrencilerin 
üretimin içerisinde yer alması, aranan eleman 
açığını kapatarak, Konya istihdamına destek ol-
ması sağlanacak. 

Mesleki Eğitim Seferberliğinin bir diğer 
önemli ayağı ise, Konya Mesleki Eğitim İstihdam 
Fuarı oldu. Türkiye’de mesleki eğitim odaklı ilk 
istihdam fuarı olma özelliği taşıyan bu fuar sa-
yesinde 4 bin 332 meslek lisesi öğrencisi ve me-
zunu, stant açan 90 sanayi işletmesi, kurum ve 
kuruluşla 7 bin 549 iş görüşmesi gerçekleştirdi. 
Bu görüşmeler ilerleyen zamanlarda istihdam 
piyasasına adeta can suyu olacak. 

INNOPARK’TA KURULDU, 
TÜRKİYE’DE LİDER OLDU
Dergimizin bu sayısında da, Konya Sanayi 

Odası tarafından şehre kazandırılan Innopark 
Konya Teknoloji Geliştirme Bölgesindeki giri-
şimcilerin başarı hikayelerini anlatmaya devam 
ediyoruz. Dergimize konuk olan Remoturk 
Elektrik Elektronik 2018 yılında InnoPark TGB’de 
kurulan bir firma. Sektördeki köklü firmalara na-
zaran daha genç sayılacak Remoturk, kablosuz 
kontrol sektöründe Türkiye’de lider konuma 
yükselmiş durumda, firmanın hedefi ise dünya 
markası olmak.

BAŞKURDİSTAN, ÖNEMLİ BİR 
PAZAR OLMA POTANSİYELİNE SAHİP
Konya Sanayi Odası olarak, şehrimizin ihraca-

tını artırabilmek için, çeşitli çalışmalar yapıyoruz. 
Bu sayımızda da, Rusya’nın ekonomik ve ticari 
olarak önemli özerk bölgelerinden olan Başkur-
distan Cumhuriyeti’ni sosyal, ticari ve ekonomik 
yönden ele aldık. Konyalı sanayicilerimiz için iyi 
bir ihracat pazarı olma potansiyeli bulunan Baş-
kurdistan Bölgesi, Rusya bölgesi ile çalışmak is-
teyen firmalarımız için de iyi bir başlangıç olarak 
dikkat çekiyor. Keyifle okumanız dileği ile…
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İLÇELERDE DE SANAYİ ÜRETİMİNİ 
ARTIRAN BİR STRATEJİ İLE BÜYÜMEK
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BAŞYAZI

İLÇELERİMİZ İLE BİRLİKTE DAHA GÜÇLÜ 
BİR SANAYİ MERKEZİ OLMAYA HAZIRIZ

Mustafa BÜYÜKEĞEN

Konya Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

Konya Sanayi Odası 
olarak, Konya’mızın

 ilçelerini ve ilçe 
OSB’lerimizi de 
kapsayan bir 

sanayileşme modeli 
ortaya koymak 

istiyoruz. Bu yüzden 
yeni yatırımların 

yerinin ilçe OSB’lerimiz 
olması gerektiği 

düşüncesindeyiz.
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Konya’mız, sanayide gösterdiği 
başarı ile Anadolu’da yükselen, 
Marmara Havzası’na alternatif 

bir sanayi şehri haline geldi. Bugün ma-
kine, otomotiv, döküm, savunma sanayi, 
araç üstü ekipman, kimya, plastik gibi pek 
çok sektörde Türkiye’nin öncü şehirleri 
arasındayız. 

Savunma ve makine sektöründe Tür-
kiye’nin 4. büyük ihracatçısıyız. Şehrimizin 
en güçlü olduğu sektörlerden olan oto-
motiv endüstrisi ihracatında da en büyük 
7. ihracatçı konumundayız. Ülkemizin en 
fazla ihracat yapan ilk 10 ili arasında yer 
alma başarısı gösteriyoruz. 

Şehrimizin en önemli özelliklerinden 
biri de sanayileşme sürecinde düşük tek-
nolojiden önemli ölçüde çıkmış olmasıdır. 
Üretim kapasitemiz içerisinde düşük tek-
nolojinin oranı yüzde 19’lara kadar düş-
müşken, orta-yüksek teknolojinin oranı 
yüzde 47.5’a yükselmiş durumda. Yüksek 
teknolojinin payı ise yüzde 1,5’ler civarın-
da. Bizim şehir olarak bundan sonraki he-
defimiz yüksek teknoloji üretip, ihraç eder 
bir sanayi şehri olmak. 

KONYA MARMARA HAVZASI’NDAN 
GELECEK YATIRIMLAR İÇİN 
EN İDEAL ŞEHİR
Konya’mızın sanayideki üretim gücü-

nü ortaya koyan, deprem riski dolayısı ile 
yeni yapılacak yatırımlar için en uygun 
yerin Marmara Havzası yerine Konya ol-
duğunu rakamlar ile gösteren bir çalışma 
hazırladık. Odamızın, Türkiye Ekonomi Po-
litikaları Vakfı-TEPAV ile birlikte hazırladığı, 
“Konya İçin Yeni Bir Kalkınma Stratejisi” 
isimli raporumuzda, şehrimizin mevcut 
üretim kapasitesini, gelişmişlik düzeyini 
ortaya koyarken, Marmara Havzası’ndan 
gelecek yatırımlara da ev sahipliği yapma-
ya hazır olduğumuzu somut göstergeler 
ışığında ortaya koyduk. 

Sanayi işletmelerinin yoğun bir şekil-
de bulunduğu Marmara Havzası, üzerin-
de bulunduğu aktif fay hatları nedeniyle 
olası bir depremde ülkemizin ekonomik 
güvenliğini de büyük oranda tehdit ede-
cektir. Bundan dolayı, buradaki sanayi 
yatırımlarının ve yapılacak yeni yatırım-
ların Konya merkezli oluşturulacak yeni 
bir sanayi havzasına kaydırılması elzem 
bir hale gelmiştir. Böylece hem Marmara 

Bölgesi’nin yükü hafiflemiş olacak hem de 
bölgeler arasındaki ekonomik gelişmişlik 
uçurumu kapanmış olacaktır. 

KONYA’DA YENİ YATIRIMLARIN 
ADRESİ İLÇELER OLMALI
Biz Konya olarak, gelecek yeni yatı-

rımlara ev sahipliği yapmaya hazırız. Bu 
yatırımlar için en uygun adreslerin de ilçe-
lerimizde bulunan organize sanayi bölge-
lerimiz olduğunu düşünüyoruz. 2’si şehir 
merkezinde 10 tanesi ilçelerimizde olmak 
üzere 12 organize sanayi bölgemiz var. 
Şehir merkezimizdeki organize sanayi böl-
gelerimizde yeterli doluluğa ulaştık. Kon-
ya Sanayi Odası olarak artık, Konya’mızın 
ilçelerini ve ilçe OSB’lerimizi de kapsayan 
bir sanayileşme modeli ortaya koymak 
istiyoruz. Bu yüzden yeni yatırımların ye-
rinin ilçe OSB’lerimiz olması gerektiği dü-
şüncesindeyiz. 

ODA OLARAK, TÜRKİYE’NİN 
ENERJİSİNİ VERİMLİ 
HALE GETİRİYORUZ
Konya Sanayi Odası olarak, şehrimizin 

üretim odaklı gelecek planlamasının ya-
nında, üretim gücümüzü ve işletmeleri-
mizin verimliliğini artırmak için de birçok 
çalışma yapıyoruz. Bu alanda yaptığımız 
önemli çalışmalardan biri de enerji verim-
liliği etüt hizmetlerimiz. Enerji Verimliliği 
Mobil Etüt Aracımız ile, sanayi işletmeleri-
mize ve kamu kurumlarımıza giderek ye-
rinde ölçümler yapıyor, hazırladığımız etüt 
raporlarımız ile mevcut enerjinin daha 
verimli kullanılmasını sağlıyoruz. Bu kap-
samda yaptığımız en önemli ölçümlerden 
biri de Türkiye Büyük Millet Meclisimiz 
oldu. Gazi Meclisimize böylesine önemli 
bir hizmeti vermek bizim için büyük bir 
gurur vesilesidir. 

Enerjiyi verimli kullanmanın öneminin 
her geçen gün arttığı günümüzde, tüm 
işletmelerimizin bu konuya daha fazla 
önem vermesi gerekmektedir. Özellikle 
Avrupa Birliği ülkelerine ihracat yapan fir-
malarımız, sınırda karbon düzenlemesi ile 
oluşacak büyük karbon vergilerine maruz 
kalmamak için enerji ölçümlerini mutlaka 
yaptırmalılar. Odamız bünyesindeki Enerji 
Verimliliği Etüt Merkezimiz ile işletmeleri-
mizin enerjilerini daha verimli kullanmaları 
için her türlü desteği vermeye hazırız.
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Enerji Verimliliği Mobil 
Etüt Aracımız ile 

yaptığımız en önemli 
ölçümlerden biri de 
Türkiye Büyük Millet 

Meclisimiz oldu. 
Gazi Meclisimize 
böylesine önemli 

bir hizmeti vermek 
bizim için büyük bir 

gurur vesilesidir. 
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KONYA’DA YENİ HEDEF, 
İLÇELERLE BİRLİKTE KALKINMA

6 şubat depremlerinin ardından, ül-
kemizde ağırlıklı olarak Batı Anadolu Fay 
Hattı üzerine yoğunlaşan üretim, ihracat ve 
istihdamın, bu aksta yaşanabilecek bir dep-
remin sonuçlarının daha büyük olabileceği 
gerçeği bir kez daha gündeme geldi.  Ülke-
mizin üretim ve ihracatının yoğunlaştığı, sa-
nayimizin yaklaşık yüzde 32’sinin üzerinde 
kurulu olduğu Marmara Bölgesi’nin aktif fay 
hatları üzerinde bulunması ve geçmişte ya-
şanan büyük felaketler, gelecekte olabilecek 
depremler için önemli bir uyarı niteliğinde 
oldu ve Marmara Havzası’ndaki yatırımların 
ve yeni yapılacak  yatırımların deprem ris-
kinin daha az olduğu Orta Anadolu Bölge-
si’ne kaydırılması gündeme geldi. 

Marmara ve İstanbul Havzasında sana-
yi alanlarının sıkışıp kalması, yeni yatırımlar 
için arazi bulunamaması ve maliyetlerin 
çok yüksek olması da, yeni yatırımları zora 
sokuyor.  Gerek deprem riski, gerekse de 
sanayi alanlarının sıkışıklığından dolayı, 
Marmara Havzası’ndaki yatırımların başka 
bir bölgeye kaydırılması gerekliliği bir kez 
daha gündem oldu. Bu süreçte öne çıkan 
bölge ise, Konya’yı merkeze alan yeni bir 
sanayi havzası olmuş durumda. 

KONYA BİRÇOK YÖNÜ İLE 
EN İDEAL ŞEHİR 
Türkiye’nin lider sanayi üretim merkez-

lerinden biri haline gelen Konya, makine 
ve savunma sanayisinde 4., otomotivde ise 
7. büyük ihracatçı konumunda bulunuyor. 
Yine şehrin, yüksek ihracat sepetine sahip 
olması en büyük avantajı olarak karşımıza 
çıkarken, orta ve yüksek beceri gerektiren 
sektörlerin Konya’nın ihracatındaki payı 
Türkiye ortalamasının üzerinde bulunuyor. 

Konya, 219 rekabetçi sektörle Türki-
ye’nin en fazla rekabetçi sektöre sahip 8. 
ili. 83 rekabetçi imalat sektörüyle de Türki-
ye’de 6. sırada. Ayrıca Konya, katma değeri 
yüksek bir ihracat sepetine sahip. 

Sektörel benzerlik açısından bakıldı-
ğında ise, Ankara ve İstanbul arasında yüz-
de 61, Konya ile İstanbul arasındaysa yüzde 
62 benzerlik bulunuyor.  

Makine sektörü ve motorlu kara taşıtı 
ihracatı Konya’nın toplam ihracatının ne-
redeyse yarısını oluşturuyor. Tüm bunlar, 
Konya’nın  sanayi odaklı kalkınma strateji-
sini destekler nitelikte… 

Konya, yeni dönemdeki 
sanayi stratejisini 
ilçelerde sanayi 
yatırımlarını artırarak 
topyekûn kalkınma 
olarak belirledi. 
Yeni sanayi yatırımlarının 
ilçelerdeki organize 
sanayi bölgelerine 
yapılması ile ilçelerin 
kalkınmasını destekle-
mek öncelikli hedefler 
arasında. Konya Sanayi 
Odası ve TEPAV tarafından 
hazırlanan raporda da dile 
getirilen yeni yatırımların 
ilçelere yapılması ve 
ilçeler ile merkez 
arasındaki gelişmişlik 
düzeyi farkının 
azaltılması, tüm 
Konya kamuoyu 
tarafından desteklenen 
bir strateji haline 
gelmiş durumda. 
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KONYA, İSTANBUL’A BENZİRLİKTE 
DİKKAT ÇEKİYOR
Marmara Bölgesi’nden gelecek yatırım-

ların, Konya’ya kazandırılması için yoğun 
bir çalışma takvimi yürüten Konya Sanayi 
Odası, bu alanda TEPAV ile birlikte bir rapor 
hazırladı. “Konya İçin Yeni Bir Kalkınma Stra-
tejisi” başlıklı raporda, “Konya, 2004-2022 
döneminde Türkiye’deki en hızlı büyüyen 
on birinci, toplam GSYH’den aldığı pay en 
çok artan yedinci ili konumundadır. Türki-
ye’nin 2004-2022 döneminde büyümesinin 
yüzde 2,3’ünü Konya sağlamıştır. Diğer ta-
raftan, Türkiye’de üretiminin ortalama nite-
lik düzeyi en yüksek sekizinci, daha nitelikli 
sektörlere sıçrama potansiyeli en yüksek be-
şinci ili de Konya’dır. Mevcut üretim düzeyi 
ve yetkinlikleri ile taşıdığı potansiyel dikkate 
alındığında Türkiye’nin yeni üretim merkezi 
olmaya aday iller arasında Konya öne çık-
maktadır” görüşü yer alıyor. 

 Konya, sanayinin mekânsal yayılımı açı-
sından da öne çıkan iller arasında yer alıyor. 
Toplam sanayi sitesi sayısı ve sanayi alanının 
en yüksek olduğu il olan Konya, faaliyette 
olan OSB’lerin alanı açısındansa 81 il arasın-
da dördüncü sırada yer alıyor. 

Rapora göre, Konya’nın sektörel yapısı 
da İstanbul’daki sanayinin mekânsal yayı-
lımı açısından uygunluk arz ediyor. İstan-
bul dışındaki 80 ilin imalat sanayii sektörel 

yapılarının İstanbul’un sektörel yapısıyla 
benzerliği incelenmiş, benzerlik sıralama-
sında, Ankara ve Konya bir bölge halinde 
dikkate alındığında bu bölge İstanbul’la 
benzerlik açısından 4. sırada yer alıyor.

RAPOR İLÇE OSB’LERİ 
İŞARET EDİYOR
Yeni yatırımlar için en uygun alan-

ların Konya’nın ilçelerinin olduğunun 
belirtildiği raporda, şu ifadelere yer ve-
riliyor: “Konya’da organize sanayi alan-
larının genişletilmesi ve kurulacak yeni 
bölgelerin ikiz dönüşüm esasları ile 
sanayi alanındaki yeni mekânsal yak-
laşımlar gözetilerek tasarlanması dü-
şünülmelidir. Ülke genelinde coğrafi 
açıdan sanayi alanı genişlemesine en 
uygun il de Konya’dır. Yeni OSB alanla-
rının Konya’nın merkez-dışı ilçelerinde 
kurulması ilin genel sosyoekonomik 
seviyesini geliştirmek açısından da 
uygun bir strateji olarak değerlendi-
rilebilir. Ancak kurulacak yeni sanayi 

bölgelerinde endüstriyel kent gibi modern 
yaklaşımların benimsenmesi bölgelerin yer-
li ve yabancı yatırım çekiciliğini artıracaktır.”

KONYA İLÇELERİN KALKINMASI 
İÇİN ORTAK FİKİRDE
Konya Sanayi Odası tarafından, Ekono-

mi Gazetesi işbirliği ile düzenlenen Ekono-
mi Forumu’na da Marmara Havzası’ndan 
gelecek yatırımlar için en uygun yerin 
Konya’nın ilçelerinin olduğu damga vurdu. 
Açılış konuşmasında Konya’nın yeni dönem 
stratejisinin topyekûn kalkınma olduğunu 
dile getiren Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, şunları söyledi: “Bu yeni 
sanayi havzasının hem Marmara Havzasının 
yükünü hafifleteceğini hem de ülkemizin 
ekonomi güvenliğine ciddi anlamda katkı 
sağlayacağını düşünüyoruz. Konya’mızda 
12 organize sanayi bölgemiz var. Biz Konya 
Sanayi Odası olarak artık, Konya’mızın ilçele-
rini ve ilçe OSB’lerimizi de kapsayan bir sa-
nayileşme modeli ortaya koymak istiyoruz. 
Gerek Marmara Havzasından gelecek yatı-
rımların, gerekse Konyalı sanayicilerimizin 
yapacağı yeni yatırımlar için öncelikli adres; 
ilçe OSB’lerimiz olmalıdır görüşündeyiz. 
Yani raporumuzda Konya’mıza, ilçelerimizle 
birlikte, üretim odaklı topyekûn bir kalkınma 
modeli öneriyoruz. Tabi tüm bunlara sade-
ce yatırım, yani fabrika olarak bakmamalıyız. 
Şehrimizin yetenek havuzunu, ilçelerimizle 
birlikte geliştirmek zorundayız.” 

Konya, kendi 
yüzölçümünü 

kullanırsa Türkiye’nin 
tek başına 

yeni sanayi 
üssü olma 

potansiyelini de 
taşıyor.
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Konya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Uğur İbrahim Altay da, KSO Başkanı Büyü-
keğen’i destekleyen görüşlerini dile getirdi. 
Belediye Başkanı Altay, ilçelerdeki organize 
sanayi bölgelerine yatırım yapmanın ve 
sanayi alanları oluşturmanın önemine dik-
kat çekti. Altay, “Artık Konya merkezde yeni 
sanayi alanları oluşturmak yerine, mevcut-
ların ekonomik katma değerlerini yükselt-

mek, nitelikli insanların çalışacağı alana 
çevirmek ve ilçelerde istihdamın olduğu 
yerde yeni sanayi alanları açmak şehrimizin 
en önemli menfaatlerinden birisi olacaktır” 
diye konuştu.

Açılış konuşmalarının ardından ilk 
olarak sahneye gelen TEPAV Program Di-
rektörü H. Ekrem Cunedioğlu, İstanbul 
ve Marmara sanayisinin Konya bölgesine 

taşınmasına ilişkin değerlendirmelerde 
bulundu. Cunedioğlu, “Sanayinin Marma-
ra’dan yeni bölgelere kayması için Konya 
alan olarak en öne çıkan adaylar arasında 
yer almaktadır. Sanayileşmiş alan dikkate 
alındığında Ankara ve Konya, Türkiye’nin iki 
yeni üretim merkezi olarak karşımıza çıkı-
yor. O yüzden Orta Anadolu önemli. Tabi ki 
gelişme alanı nerede diye sorduğumuzda 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, 
Konya Sanayi Odası’nda sanayiciler ile bir araya geldi. 

Toplantının açılışında konuşan Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın sanayide yakala-
dığı başarı ivmesini anlatarak, Bakan Kacır’a Konya sana-
yisine verdikleri tüm destekler için teşekkür etti.

Konya’nın güçlü bir sanayileşme süreci yaşadığını, 
şehrin tüm zorluklara rağmen yatırım ve üretim iştahını 
koruduğunu söyleyen Büyükeğen, Konya sanayisinin en 
önemli sorununun insan kaynağı sorunu olduğunun altını 
çizdi.  Büyükeğen, “Maalesef sanayicilerimiz fabrikalarda 
çalışacak, üretecek insan kaynağı bulmakta olağanüstü 
zorluk yaşıyor. Bir yandan ülkemizde genç işsizlik oranı 
yüzde 15.5’a ulaşırken, diğer yandan sanayinin insan 
kaynağı sıkıntısı yaşaması artık üretim güvenliği açısın-
dan ciddi risk haline gelmiştir. Bu meselenin çözümünün, 
mesleki eğitimde olduğunu düşünüyoruz. Bu konuda 
milli bir seferberlik ruhu ile hareket ederek, mesleki 
eğitimi ülkemizin en öncelikli gündem maddesi haline 
getirmek zorundayız. Mesleki eğitimi daha cazip hale 
getirmek için, meslek lisesi mezunlarının 6 aylık askerlik 
sürelerinin kısaltılması, bedelli askerlik yapmak isteyen-
lerin ücretlerinin düşürülmesi gibi konuları da ülkemizin 
gündemine almalıyız” dedi.

İLÇE OSB’LER, MARMARA HAVZASI’NDAN 
GELECEK YATIRIMLARA HAZIR
Büyükeğen konuşmasında, ülkede yaşanan 

deprem ve diğer afetlerin sanayi üretimini de sekteye 
uğrattığını vurgulayarak, şunları söyledi: “Türkiye’de 
üretimin ve ihracatın büyük bölümünün Marmara 
Bölgesi’nde yoğunlaşması, Türk sanayisinin geleceğini 
tehdit eder hale gelmiştir. Marmara Bölgemizdeki 11 
ilden 9’u yüksek deprem riski taşıyor.  Yine ülkemizin 
Gayri Safi Milli Hasılasının yüzde 76.4’ünü, birinci ve 
ikinci deprem riski gruplarında yer alan iller oluşturu-
yor. Dolayısıyla biz ülkemizin, deprem riskinin düşük 
olduğu Konya merkezli yeni bir sanayi aksına ihtiya-
cı olduğunu düşünüyoruz. Bu mekânsal dönüşüm 
devletimizin ilgili kurumları tarafından, belediyeler, 
oda-borsalar gibi yerel paydaşlarla birlikte yapılmalı-
dır. Konya olarak, Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılında 
bu planlı dönüşüme ve yeni yatırımlara talibiz. Mer-
kezdeki OSB’lerimizde neredeyse yüzde 100 doluluk 
oranına ulaştık. Fakat ilçe OSB’lerimizin kapısı, yerli ve 
uluslararası tüm yatırımcılara açık. Yeni bir kalkınma 
stratejisi ile ilçelerimizde oluşturacağımız bu üretim 
odaklı yatırım süreci, hem şehrimizin refah seviyesini 
artıracak, hem de il merkezi ile ilçelerimiz arasındaki 

gelişmişlik farkının kapanmasına destek olacaktır.” 
Büyükeğen, ayrıca Bakan Kacır’a Konyalı sanayicilerin 
taleplerini içeren 35 maddelik talep dosyasını da iletti.

KONYA VE BÖLGESİ YÜKSELEN 
ÜRETİM HATTI OLACAK
Daha sonra konuşan Sanayi ve Teknoloji Bakanı 

Mehmet Fatih Kacır da, Türkiye yüzölçümünün yüzde 
0,36’sının planlı sanayi alanı olduğunu, bu alanı yüzde 
1’e çıkarmayı hedeflediklerini söyledi. Planlı sanayi alan-
larının artırılacağı bu yeni dönemde Konya’nın ve Orta 
Anadolu Bölgesi’nin Türkiye’nin yükselen üretim hattı ola-
cağını söyleyen Bakan Kacır, “Bu çalışmayı yaparken el-
bette Türkiye’deki afet risklerini, hem yaşamış olduğumuz 
afetlerin sonuçlarını hem de olası afet olasılıklarını dik-
kate alan bir yaklaşımla hareket ediyor olacağız. Allah’ın 
izniyle bu bölge sadece Konya değil Orta Anadolu havzası, 
önümüzdeki dönemde Türkiye’nin yükselen üretim hattı 
olmaya daha da hızlı bir şekilde adım atacak” dedi.

KONYA’DA MUAZZAM BİR YATIRIM HEYECANI, 
ÜRETMENİN HEYECANI VAR
Konya’da yaptığı ziyaretlerde şehirde muazzam 

bir yatırım heyecanı gördüğünü ifade eden Bakan 
Kacır, “Konya’daki ziyaretlerimizde şunu gördüm, 
Konya’da muazzam bir yatırım heyecanı var. Konya’da 
üretmenin heyecanı, ihracatın heyecanı var. Bize düşen 
Konyalı sanayicinin önünü açmak. Konya’daki yatırım-
ların önünü açmak. İnşallah Konya’da yeni endüstri 
bölgeleri kuruyor olacağız. Bu bölgelerde, yine organi-
ze sanayi bölgelerimizde yatırım yerlerini Konyalı ya-
tırımcılarımıza, Konyalı sanayicilerimize bugünkünden 
daha erişilebilir kılacağız. Bununla ilgili bazı mevzuat 
çalışmalarını da önümüzdeki dönemde gerçekleştire-
ceğiz. Konya’nın potansiyelini bugünkünden çok daha 
ileri bir düzeye çıkarıyor olacağız” ifadelerini kullandı.

KONYA, MARMARA BÖLGESİNDEKİ 
YATIRIMLARA TALİP OLDU

KAPAK
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Konya’nın halen yüz ölçümünü kullana-
madığını görüyoruz. Konya’da ilçeler arası 
dengesizlik problemi var. Konya, kendi yü-
zölçümünü kullanırsa Türkiye’nin tek başına 
yeni sanayi üssü olma potansiyelini de taşı-

yor. Bu potansiyelin diğer bir göstergesi de 
şu, ‘İstanbul’u ben hangi illere taşıyabilirim’ 
sorusuna basit bir cevap” şeklinde konuştu. 

KONYA’NIN ÖNÜNDEKİ ÖDEVLERİ
Konya’nın lojistik ve ulaşım alt yapısı-

nın güçlendirilmesine yönelik tavsiyelerde 
bulunulan Konya İçin Yeni Bir Kalkınma 
Stratejisi Raporu’nda şu tavsiyeler dikkat 
çekiyor: 

• Türkiye’nin kuzey-güney eksenindeki 
bağlantıları güçlendirmek ve stratejik bir 
lojistik üs oluşturmak üzere kapsamlı bir 
Konya ulaşım planı hazırlanmalıdır.

• Şehrin ulaşım altyapısını güçlendir-
mek ve trafik akışını daha etkin hale getir-
mek için, yeni yapılacak olan çevre yolu-
nun inşa süreci hızlandırılmalıdır.

• Konya’nın limanlara olan bağlantısını 
güçlendirmek ve ülke genelindeki ulaşım 
ağını daha etkin hale getirmek için demir-
yolu altyapısı güçlendirilmelidir.

• Konya’nın hava ulaşım altyapısı geliş-
tirilmelidir. 

• Konya’nın lojistik kapasitesini artırmak 
ve şehri bir lojistik üs haline getirmek üzere 
doğru konumlarda kurulmuş lojistik mer-
kezlerin sayısı artırılmalıdır. 

• Konya’da ulaşım sektörünün çevresel 
etkilerini azaltacak şekilde sürdürülebilirlik 
odaklı politikalar benimsenmelidir.

NO OSB ADI TOPLAM  
ÇALIŞAN  

SAYISI

OSB 
ALANI 

(Ha)

TOPLAM 
SANAYİ 
PARSEL 
SAYISI

TAHSİS 
EDİLEN 
SANAYİ 

PARSEL SAYISI

TAHSİS 
EDİLECEK 

SANAYİ 
PARSEL SAYISI

ÜRETİMDEKİ 
SANAYİ 

PARSEL SAYISI

İNŞAAT 
HALİNDE 
SANAYİ 

PARSEL SAYISI

DİĞER 
SANAYİ 
PARSEL 
SAYISI

FİRMA  
SAYISI

1 Akşehir OSB  2.070  153  77  76  1  53  23  -    53 

2 Akşehir Gıda İhtisas 
OSB

 1  38  23  -    23  -    -    -    -   

3 Beyşehir OSB  1.601  180  54  54  -    35  19  -    35 

4 Çumra OSB  1.203  980  356  245  111  36  28  181  36 

5 Karapınar OSB  206  208  158  108  50  36  26  46  36 

6 Konya OSB  65.239  3.084  800  785  15  731  51  3  746 

7 Konya Birinci OSB  8.003  132  164  157  7  156  1  -    156 

8 Konya Ereğli OSB  2.256  258  117  117  -    94  22  1  94 

9 Konya-Ilgın OSB  1  156  93  -    93  -    -    -    -   

10 Kulu OSB  1  108  59  25  34  -    -    25  -   

11 Sarayönü OSB  1  207  119  -    119  -    -    -    -   

12 Seydişehir OSB  302  150  63  35  28  12  16  7  12 

      TOPLAM 80884 5655 2083 1602 481 1153 186 263 1168

Kaynak: OSBÜK

KONYA OSB’LERİ GENEL DURUMU

KAPAK



KONYA, İSTANBUL’DAN KAYACAK 
YATIRIMLAR İÇİN İDEAL BİR YER

Türkiye’nin toplam ihracatının yüzde 61’ini Marmara 
Denizi etrafındaki iller gerçekleştiriyor. Türkiye’nin 
milli gelirinin yüzde 42’si ve toplam istihdamın yüz-

de 28’i bu bölgeden kaynaklanıyor.  Demek ki olası Marmara 
depremi Türkiye ekonomisini son derece olumsuz etkileye-
bilme potansiyeline sahiptir. Peki, bu riski azaltabilmek müm-
kün mü? Evet. 

1980’den sonra Türkiye’de sanayi büyük metropollerin 
dışına taştı ve bir dizi yeni sanayi merkezi ortaya çıktı Anado-
lu’da. Özellikle Orta Anadolu Bölgesi de artık yeni Marmara 
Bölgesi olma potansiyeline sahip görünüyor.  Ayrıca Marma-
ra ve İstanbul çok sıkışık. Yeni yatırım için arazi bulunamıyor 
veya maliyeti çok yüksek çıkıyor. Yeni yatırımları zora sokuyor. 

İstanbul başka metropollerle karşılaştırıldığında çok kalaba-
lık. Türkiye nüfusunun neredeyse beşte biri İstanbul’da yaşıyor. 
Türkiye’nin ihracatının yarısı İstanbul’dan çıkıyor. Milli gelirin üçte 
biri İstanbul’da üretiliyor.  Bu sıkışıklık bizatihi Marmara’nın sıç-

rama kabiliyetini de olumsuz bir biçimde etkiliyor. Yalnızca 
deprem riskini değil en son müsilaj hadisesinde de gördü-

ğümüz çevre felaketini de yönetebilmek için sanayinin 
Marmara dışına kaydırılması önemli. Aslında Marmara 

seyrekleşirse, İstanbul’daki yoğunlaşma azaltılabilirse 
bugüne kadar ülkemizde üretilmeyen ürünlere bu-

rada odaklanmak ve yeniliklere yönelmek de daha 
kolaylaşacak. Yani Marmara’da teknoloji ve ino-

vasyon odaklı yeni bir sanayinin yükselmesi 
için de alan açılacak.

M. Rifat HİSARCIKLIOĞLU
TOBB Başkanı

KAPAK
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KONYA, ÜLKEMİZİN EN GÜÇLÜ 
ÜRETİM MERKEZLERİNDEN BİRİ
Konya ülkemizin en güçlü sanayi üre-

tim merkezlerinden biri haline geldi. 26 
ana sektör ve 80’in üzerinde alt sektördeki 
üretim yapısıyla sanayinin lider şehirleri 
arasında yer aldı. Türkiye’nin makine ve 
savunma sanayisinde 4. otomotivde ise 7. 
büyük ihracatçısı konuma yükseldi. 

Aynı zamanda en fazla dış ticaret faz-
lası veren, marka, faydalı model, patent 
ve tasarımda da en üst sıralara çıkan bir 
konumda. Yani Konya’da sanayicilerimiz, 
girşimcilerimiz üretiyor, ihracat yapıyor ve 
Konya’nın marka değerini de her geçen 
gün artırıyor. 

Sanayi Veritabanı bilgilerine göre 
Konya, Türkiye’de üretilen 4 bin üründen 
1.542’sini üretebiliyor. Ürün çeşitliliğinde 
Türkiye’de 6. sırada. Üstelik 489 ürünün 
üretim kapasitesiyle Türkiye’de ilk 3’te.

KONYA, İSTANBUL’DAN KAYACAK 
YATIRIMLAR İÇİN İDEAL BİR YER
Konya’nın bir önemli şansı da sana-

yimizi devamlı destekleyen, bir Sanayi 
Odasına sahip olmasıdır. Konya Sanayi 
Odamız örnek projelere imza atmaktadır. 
Innopark Teknokenti, Ahitürk Mesleki Ye-

terlilik Merkezi, Enerji Verimliliği Etüd Mer-
kezi, OSEG-Otomotiv Konferansları, yeşil 
dönüşüm etkinlikleri ve Savunma Sanayi 
Tedarikçi Buluşmaları Konya sanayinin bü-
yümesine ve gelişmesine büyük katkılar 
vermektedir.

Konya’nın katma değeri yüksek ihra-
cat sepetine sahip olması, Konya’nın en 
büyük avantajıdır. Orta ve yüksek beceri 
gerektiren sektörlerin Konya’nın ihracatın-
daki payı Türkiye ortalamasının üzerinde. 

Konya, 219 rekabetçi sektörle Türki-
ye’nin en fazla rekabetçi sektöre sahip 8. 
ili. 83 rekabetçi imalat sektörüyle de Türki-
ye’de 6. sırada. Ayrıca Konya, katma değeri 
yüksek bir ihracat sepetine sahip. 

Makine sektörü ve motorlu kara taşıtı 
ihracatı Konya’nın toplam ihracatının ne-
redeyse yarısını oluşturuyor. Dolayısıyla 
Konya, İstanbul’dan kayacak yatırımlar için 
ideal bir yer. 

ORTA ANADOLU’DA KONYA’YI 
MERKEZİNE ALAN BİR SANAYİ 
KUŞAĞI TAHAYYÜL EDİLEBİLİR
Türkiye ekonomisinin bölgesel yeni-

den yapılanması üzerine düşünmeye baş-
lamak gerekiyor. Yani her ilin, her bölgenin 
bundan 25-30 yıl sonra ne olmak istediği-

ni bugünden düşünmeye başlamalıyız. 
Bunun nasıl olabileceğini görmek için, 
Türkiye’nin beceri haritasına bakmak gere-
kiyor.  Türkiye’nin her ilinin sektörel ekono-
mik altyapı açısından İstanbul’la ne kadar 
benzeştiğini görebiliriz. Böyle bakarsanız 
mekânsal/bölgesel yeniden yapılanma 
için geniş bir imkân altyapısı mevcut. 

Sektörel benzerlik açısından bakıldı-
ğında mesela Bursa yüzde 65 oranla İs-
tanbul’a benziyor. Aynı benzerlik Ankara 
ve İstanbul arasında yüzde 61. Konya ile 
İstanbul arasındaysa yüzde 62 oluyor.  

Hem İstanbul ve Marmara’nın depre-
me hazırlığını artırmalı ve aynı zamanda 
sanayiyi Marmara dışına taşıyarak riski 
azaltmayı düşünmeliyiz. Bu değişimin bir 
anda olabilmesi mümkün değil, fabrikaları 
birden söküp götürmek akla uygun değil. 
Ama zaman içinde ve doğru bir teşvik sis-
temi tasarlanırsa olabilir. 

Ankara’dan Adana’ya giden otoyolun 
tamamlanması, sanayinin Orta Anado-
lu’ya kaydırılabilmesine yönelik güzel bir 
fırsat sunuyor. Bu durumda Orta Anado-
lu’da Konya’yı merkezine alan bir sanayi 
kuşağını tahayyül edebilmek artık müm-
kündür.

KAPAK
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KONYA, ÖNEMLİ VE ÖNCÜ
BİR ROL ÜSTLENECEK

Ülkemizde ağırlıklı olarak Batı Anadolu Fay Hattı 
üzerine yoğunlaşan üretim, ihracat ve istih-
damın, bu aksta yaşanabilecek bir depremin 

sonuçlarının daha büyük olabileceği riskini beraberinde 
getiriyor. Ülkemizin üretim ve ihracatının yoğunlaştığı, sa-
nayimizin yüzde 32’sinin üzerinde kurulu olduğu Marmara 
Bölgesi’nin aktif fay hatları üzerinde bulunması ve geçmiş-
te yaşanan büyük felaketler, gelecekte olabilecek deprem-
ler için önemli bir uyarı niteliğindedir. 

Toplam ihracatımızın yüzde 8,6’sını gerçekleştiren ve 
büyümeye yüzde 10 düzeyinde katkı sağlayan 6 Şubat 
felaketinin derinden etkilediği 11 ilimizi düşündüğümüz-
de, Marmara Bölgesindeki olası bir depremin ekonomimiz 
üzerindeki yıkıcı etkisini tahmin etmek zor olmayacaktır.

Depremden korunma amacıyla kentsel dönüşüm ve 
benzeri yollarla bölgedeki konutların depreme dayanıklı 
hale getirilmesi öncelikle can kaybının olmaması için ha-
yati bir önlemdir. Ancak bu çalışmaların, depremin yıkıcı 
ekonomik etkilerini de azaltma noktasında önemli olmakla 

birlikte yeterli olamayacağı açıktır. Bu nedenle, 
yatırımların ve ekonomik faaliyetlerin daha 

güvenli bölgelere taşınması, çeşitlendirme 
sayesinde riski azaltarak ekonomik sürdü-

rülebilirlik ve istikrar açısından kritik öne-
me sahip olacaktır. 

Doğal afet riskine karşı yatırımların 
daha risksiz alanlara yönlendirilmesi, 
sadece ekonomik kayıpları azaltmak-

la kalmayacak, bölgedeki nüfus 
yoğunluğunu da seyrelteceği için 
insan hayatını koruma açısından da 

kritik bir rol oynayacaktır.

Ziya ALTUNYALDIZ
AK Parti Konya Milletvekili

KAPAK
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İstanbul ve çevresindeki üretimi başka 
havzalara kaydırma yönünde devletimizce 
stratejik bir irade ortaya konulmuş durum-
da ve bunun çalışmaları da tüm yönleriyle 
değerlendirilerek yapılıyor. 

Bu noktada altyapısı, lojistik avantajları, 
derinleşmiş sanayi üretim kapasitesi, çok 
farklı sektörlerde geliştirilen sanayi doku-
su, yerleşik iş modelleri, yetişmiş işgücü 
potansiyeli, iyi uygulama örneği olan şe-
hircilik uygulamaları ile yarattığı ekosistem 
Konya’yı doğal olarak en ön plana çıkar-
maktadır. 

Yatırımların kapsamlı bir yol haritası 
çerçevesinde Konya merkezli Orta Anado-
lu aksına yönlendirilmesi ve teşvik edilmesi 
sürecinin devletimiz ile yerel yönetimlerin 
etkili koordinasyonu ve güçlü kamu-özel 
sektör iş birliği ile mümkün olacağını de-
ğerlendiriyorum.

KONYA’MIZ EN UYGUN 
ALTERNATİFLERDEN BİRİ 
OLARAK ÖNE ÇIKIYOR
Türkiye Doğu-Batı ve Kuzey-Güney 

yönlü birçok aktif fay hattının bulundu-
ğu bir kuşakta yer almakta. Bu bağlamda, 
sanayi ve üretim yoğunluğuna ilaveten, 
ülkemizin toplam nüfusunun yüzde 60’ın-
dan fazlası da sözünü ettiğimiz bu kuşak 
üzerinde yaşıyor. Dolayısıyla bu bölgeler-
de yaşanabilecek doğal afetlerin riskinin 
en aza indirilmesi hedefi doğrultusunda 
yoğunlaşmanın batı bölgelerinden orta 
ve doğu bölgelere kaydırılması, Türkiye’nin 
sosyoekonomik dönüşümünün farklı bir 
faza evrilerek gelişiminde hayati öneme 
sahiptir. 

Bu noktada, başta lojistik olmak üze-
re insan kaynakları, girişimcilik kültürü 
ve güçlü kentsel altyapısıyla Konya’mız 
bu süreçte en uygun alternatiflerden biri 
olarak öne çıkıyor. İnanıyorum ki Konya, 
Türkiye’nin coğrafi ve ekonomik olarak 
stratejik bir konumunda bulunması sebe-
biyle Marmara Bölgesine alternatif yatırım 
alanı olarak Orta Anadolu yatırım aksının 
oluşturulmasında önemli ve öncü bir rol 
üstlenecektir. 

Konya’nın sahip olduğu lojistik avan-
tajlar, güçlü ve rekabetçi sanayi altyapısı, 
Türkiye’nin önemli tarım ve gıda üretim 
merkezlerinin başında gelmesi gibi sahip 

olduğu diğer önemli nitelikler de bu sü-
recin anahtar hususları arasında yer alıyor. 

Tüm bunların yanında, yaklaşık 150 
bin üniversite öğrencisine de ev sahipliği 
yapan Konya, beşerî sermayenin geliştiril-
mesi ve nitelik kazanmasında da önemli 
bir yere sahiptir. Bütün bu sahip olduğu ni-
telikleri ile Konya’mızın ülkemizdeki sanayi 
ve üretim stratejisinin yeniden kurguladığı 
bu süreçte hak ettiği konumu alacağından 
benim hiçbir şüphem yok. 

KONYA’NIN KARA, DEMİR VE HAVA 
YOLU BAĞLANTILARINI 
GÜÇLENDİRMEK 
SON DERECE KRİTİK
Her başarı etkili bir planlama ve koor-

dinasyon içinde hayata geçirilen kapsamlı 
eylemlerle mümkündür. Batı Anadolu’dan 
Orta Anadolu aksına yatırımların yönlen-
dirilmesi ve yeni bir cazibe alanı oluşturul-
ması sürecinde çok yönlü bir politika seti-
nin uygulanması gerekmektedir. 

Öncelikle Konya’mızın lojistik avantajla-
rını daha da güçlendirmek için kara, demir 
ve hava yolu bağlantılarının geliştirilmesini 
son derece kritik buluyorum. Özellikle yük 
taşımacılığı açısından, Konya’nın büyük ti-
caret merkezlerine ve Akdeniz’e bağlantısı 
şehrimizin yeni yatırımlar için cazibe mer-
kezi olmasını sağlayacaktır. Bu kapsamda 
Konya-Ulukışla-Mersin Hızlı Demiryolu 
Hattının ivedilikle tamamlanması, Orta 
Anadolu aksının yatırım cazibesinin ve re-
kabetçiliğinin artırılması noktasında son 
derece kritik öneme haizdir. 

Başta Konya Organize Sanayi ve En-
düstri Bölgeleri olmak üzere Orta Ana-
dolu’daki yatırım alanları güçlü altyapısı, 
üretim kapasitesi ve yetişmiş insan kayna-
ğıyla bu yatırımlar için hazır durumdadır. 
Bu çerçevede organize sanayi bölgeleri-
nin ana demiryolu ağlarıyla bağlantısının 
sağlanması ve gümrükleme işlemlerinin 
bu noktalarda, yerinde yapılabilmesini son 
derece önemli buluyorum.

Bu süreçte iç ve dış finansman kaynak-
larından uzun vadeli yatırım kredisi mode-
linin oluşturulması da yeni yatırımların böl-
gede konumlanmasının önünü açacaktır. 
Bununla birlikte, söz konusu yatırımların 
teknoloji ve inovasyon odaklı olması da 
şehrimizin, bölgemizin ve ülkemizin yük-

sek katma değerli üretim kapasitesini güç-
lendirecektir. 

MARMARA BÖLGESİNDEKİ 
SANAYİNİN TAŞINMASI, REFAHIN 
TÜM ÜLKEMİZE YAYILMASINI 
DESTEKLEYECEKTİR
Riskleri ortadan kaldırırken fırsatları da 

en iyi şekilde değerlendirerek sanayi, üre-
tim ve şehirleşme gibi kritik konu başlıkla-
rın da ülkemizin potansiyelini daha güçlü 
bir şekilde ortaya çıkarabileceğimize ina-
nıyoruz. Yatırımların İstanbul ve Marmara 
Bölgesine alternatif, deprem riski bakımın-
dan daha güvenli olan Konya başta olmak 
üzere Orta Anadolu aksına yönlendirilme-
sini bu minvalde değerlendirmek, salt bir 
bölgesel kalkınma hamlesi olarak görme-
mek gerekir. 

Bu süreç, ülkemizin genel ekonomik ve 
sosyal yapısının daha dengeli ve sürdürü-
lebilir bir şekilde yeniden yapılandırılması 
ve deprem başta olmak üzere doğal afet 
tehdidinin ekonomimize olası olumsuz 
etkilerinin en aza indirilmesi hususları 
çerçevesinde büyük önem taşımaktadır. 
Böylelikle ülkemizin bölgesel kalkınma 
dinamiklerini güçlendiren ve refahın tüm 
ülkemize yayılmasını destekleyen kritik bir 
adım atılmış olacaktır. 

Afet hazırlığı ve risk yönetimi, sadece 
ekonomik açıdan değil, insani açıdan da 
büyük önem taşımaktadır. Bu minvalde, 
afetlerin ortaya çıkarabileceği yıkıcı etkilerin 
en aza indirilmesi ülkemizdeki iç göçe ilişkin 
sorunların da çözüme kavuşturulmasında 
etkili olacaktır.  Son olarak, şehrimizin şimdi-
ye kadar olduğu gibi bundan sonra da tüm 
paydaşların etkili iş birliği ile birlikte üretim, 
yatırım, ihracat ve istihdam ekseninde bü-
yümeye ve yetkinliklerini güçlendirmeye de-
vam edeceğinden hiç şüphemiz yok. 

Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tay-
yip Erdoğan’ın işaret ettikleri Türkiye Yüzyılı 
hedeflerimize giden yolda, Türkiye ekono-
misinin güçlü büyümesini kapsayıcı ve sür-
dürülebilir kılmak için büyük önem taşıyan 
bölgesel kalkınma dönüşümü, aynı zaman-
da şehrimizin ve bölgemizin sahip olduğu 
kapasite dikkate alındığında önümüzdeki 
dönemin büyümenin, üretimin, ihracatın ve 
istihdamın yüzyılı olmasını da beraberinde 
getirecektir.
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Konya’da ilk defa gerçekleştirilen 
Konya Ekonomi Forumu, Kon-
ya Valisi Vahdettin Özkan, Konya 

Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim 
Altay, Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 
Büyükeğen, Konya Sanayi Odası Meclis Baş-
kanı Memiş Kütükcü, AK Parti Konya İl Başka-
nı Hasan Angı, MÜSİAD Konya Şube Başkanı 
Hilmi Kağnıcı, Konyalı sanayiciler ve çok sayı-
da davetlinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

SANAYİ ODAKLI GELİŞİMDE, 
İLÇELERİN ROLÜ GELİŞTİRİLMELİ
Konya Ekonomi Forumu’ndaki konuş-

masında Konya’nın 50 yıldır önemli bir 
sanayileşme mücadelesi vererek, Türki-
ye’nin öncü sanayi şehirlerinden biri haline 
geldiğinin altını çizen Konya Sanayi Oda-
sı Başkanı Mustafa Büyükeğen, TEPAV ile 
birlikte hazırlanan “Konya İçin Yeni Bir Kal-
kınma Stratejisi” Araştırması raporundan 
öne çıkan üç konunun altını çizdi: “Orta 
Anadolu’da Konya merkezli yeni bir sanayi 
aksı oluşturularak, Marmara havzasındaki 

yatırımlar planlı bir şekilde bu akslara kay-
dırılmalıdır. Konya’mızın sanayi odaklı yeni 
kalkınma stratejisinde ilçelerimizin rolü 
geliştirilmelidir. Şehrimizin yetenek havu-
zunu mutlaka ama mutlaka genişletmek 
zorundayız.”

Konya’nın yeni bir sıçrama tahtasın-
da olduğuna ve buradan daha yukarıya 
gidebilmek için yeni ve sürdürülebilir bir 
kalkınma stratejisine ihtiyaç olduğuna 
dikkat çeken Büyükeğen, yeni dönemde 

ilçelerdeki organize sanayi bölgelerini de 
kapsayan bir sanayileşme modeli ortaya 
koymak istediklerini dile getirdi. Marma-
ra Havzası’nın depremler ve afetlere karşı 
kırılganlığının, ülkemizin ekonomi güven-
liğini ciddi oranda tehdit ettiğini ve Orta 
Anadolu’da Konya merkezli yeni bir sanayi 
havzası oluşturularak, sanayi yatırımlarının 
buralara kaydırılmasının önemine vurgu 
yapan Başkan Büyükeğen, “Bu yeni sana-
yi havzasının hem Marmara Havzasının 
yükünü hafifleteceğini hem de ülkemizin 
ekonomi güvenliğine ciddi anlamda katkı 
sağlayacağını düşünüyoruz. Konya’mızda 
12 organize sanayi bölgemiz var. Biz Konya 
Sanayi Odası olarak artık, Konya’mızın ilçe-
lerini ve ilçe OSB’lerimizi de kapsayan bir 
sanayileşme modeli ortaya koymak istiyo-
ruz. Gerek Marmara Havzasından gelecek 
yatırımların, gerekse Konyalı sanayicileri-
mizin yapacağı yeni yatırımlar için öncelikli 
adres; ilçe OSB’lerimiz olmalıdır görüşün-
deyiz. Yani raporumuzda Konya’mıza, ilçe-

KONYA’NIN YENİ SANAYİ STRATEJİSİ: 

iLÇELERLE BiRLiKTE 
TOPYEKÛN KALKINMA
Konya Sanayi Odası tarafından Ekonomi Gazetesi iş birliğiyle Konya’da ilk defa Ekonomi Foru-
mu düzenlendi. Ekonomiye ve şehrin sanayi geleceğine dair gelişmelerin konuşulduğu Konya 
Ekonomi Forumu’nda Oda Başkanı Mustafa Büyükeğen, TEPAV’la birlikte yaptıkları “Konya İçin 
Yeni Bir Kalkınma Stratejisi” Araştırması’nın sonuçlarını paylaştı. Büyükeğen, Konya’nın yeni 
sanayi stratejisinin “ilçelerle birlikte üretim odaklı topyekûn kalkınma” olduğunu vurguladı. 
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lerimizle birlikte, üretim odaklı topyekûn 
bir kalkınma modeli öneriyoruz. Tabi tüm 
bunlara sadece yatırım, yani fabrika olarak 
bakmamalıyız. Şehrimizin yetenek havuzu-
nu, ilçelerimizle birlikte geliştirmek zorun-
dayız” ifadelerini kullandı. 

YENİ YATIRIMLARIN İLÇELERE 
YAPILMASI ŞEHRİN EN ÖNEMLİ 
MENFAATLERİNDEN OLACAKTIR
Konya Büyükşehir Belediye Başkanı 

Uğur İbrahim Altay da, ilçelerdeki organize 
sanayi bölgelerine yatırım yapmanın ve sa-
nayi alanları oluşturmanın önemine dikkat 
çekti. Belediye olarak ekonominin gelişme-
si ve istihdamın artmasının en önemli gün-
dem maddeleri olduğunu söyleyen Altay, 
“Artık Konya merkezde yeni sanayi alanları 
oluşturmak yerine, mevcutların ekonomik 
katma değerlerini yükseltmek, nitelikli in-
sanların çalışacağı alana çevirmek ve ilçe-
lerde istihdamın olduğu yerde yeni sanayi 
alanları açmak şehrimizin en önemli men-
faatlerinden birisi olacaktır” diye konuştu. 

Konya’ya yüksek teknoloji kazandı-

rılması adına Konya Teknoloji Endüstri 
Bölgesi’nin kurulmasının önemli olduğu-
na değinen Başkan Altay, bölgeye yeni 
yatırımların yapılacağı müjdesini vererek 
şunları söyledi: “Aselsan Konya ile güzel 
başlangıç yapılması şehrimiz için önem-
liydi. Savunma sanayi firmalarının burada 
yatırım yapması için çaba sarf ediyoruz.” 

SANAYİ ODASININ 
GİRİŞİMLERİ TAKDİRE ŞAYAN
Son olarak konuşan Konya Valisi Vah-

dettin Özkan da, Türkiye’nin en seçkin eko-
nomistlerinin Konya’da bulunduğunu ve 
Konya’da böyle bir organizasyonun düzen-
lenmesinden büyük memnuniyet duyduğu-
nu ifade etti. Vali Özkan, şöyle devam etti: “Ül-
kelerin ve insanların ihtiyacı nedir, bunların 
sağlıklı bir şekilde analizlerinin yapılarak, stra-
tejiler belirlemek ve daha sonra bu stratejileri 
ve faaliyetleri yapacak birimlerin etkileşimi, 
iletişimi olması çok önemli. Sanayi Odamızın 
bu noktadaki girişimleri takdire şayan. Türki-
ye’nin en seçkin ekonomistlerinin ilimize ge-
lerek, şehrimizin kalkınmasına yönelik yapıl-

ması gerekenler nelerdir, her birimize düşen 
görevler nelerdir böyle bir çalışmanın olması 
yüksek derecede katma değer oluşturur diye 
düşünüyorum.”

6 FARKLI PANELİST, KONYA VE 
TÜRKİYE EKONOMİSİNE 
İLİŞKİN GÖRÜŞLERİNİ PAYLAŞTI
Açılış konuşmalarının ardından TEPAV 

Program Direktörü H. Ekrem Cunedioğlu, 
Konya Sanayi Odası ile TEPAV’ın birlikte ha-
zırladığı, ‘Konya İçin Yeni Bir Kalkınma Stra-
tejisi’ konulu sunumunu gerçekleştirerek, 
rapor hakkında detaylı bilgilendirmelerde 
bulundu. Ekonomi Gazetesi Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Güldağ, ‘Yakın Gelecekte Reel 
Sektörü Neler Bekliyor’ başlıklı konuşmasında 
öngörülerini paylaşırken, Ekonomi Gazetesi 
Genel Koordinatörü Vahap Munyar da, ‘Yeni 
Dönemde Firmalar Finansal Riskten Nasıl 
Korunacak’ temalı konuşmasında riskten 
korunma stratejilerini anlattı. Türkiye Sınai 
ve Kalkınma Bankası (TSKB) Direktörü ve Baş 
Ekonomist Dr. Burcu Ünüvar’ın, ‘Ekonomi ve 
Piyasa Perspektifinden Küresel Yeşil Dönü-
şüm ve Türkiye’ye Etkileri’ni anlattığı Konya 
Ekonomi Forumu’nda, Türkiye Cumhuriyet 
Merkez Bankası (TCMB) Eski Başkan Yardım-
cısı ve Ekonomi Gazetesi Yazarı Prof. Dr. Fatih 
Özatay ise, ‘Para Politikası Yeteri Kadar Sıkı Mı? 
Sıkı Para Politikası İhracatçıları Nasıl Etkileye-
cek?” adlı sunumu gerçekleştirdi. Forumun 
son konuşmacısı İş Yatırım Uluslararası Piya-
salar Stratejisi ve İş Geliştirme Direktörü Şant 
Manukyan da, ‘Küresel Piyasalardaki Gelişme-
lerin Türk Ekonomisine Etkisi’ konulu bir su-
num gerçekleştirerek, katılımcıların sorularını 
yanıtladı. 

Konya Ekonomi Forumu sponsorlarına plaket takdim edildi.
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KONYA, KENDİ YÜZÖLÇÜMÜNÜ 
KULLANIRSA TEK BAŞINA 
YENİ SANAYİ ÜSSÜ OLUR
Açılış konuşmalarının ardından ilk olarak 

sahneye gelen TEPAV Program Direktörü 
H. Ekrem Cunedioğlu, İstanbul ve Marma-
ra sanayisinin Konya bölgesine taşınmasına 
ilişkin değerlendirmelerde bulundu.

Cunedioğlu: Yeni firmaları halen İstan-
bul’da oluşturuyoruz. Her üç firmadan biri 
İstanbul’da. Sanayinin Marmara’dan yeni 
bölgelere kayması için konya alan olarak en 
öne çıkan adaylar arasında yer almaktadır. 
Sanayileşmiş alan dikkate alındığında Anka-
ra ve Konya, Türkiye’nin iki yeni üretim mer-
kezi olarak karşımıza çıkıyor. O yüzden Orta 
Anadolu önemli. Tabi ki gelişme alanı nere-
de diye sorduğumuzda Konya’nın halen yüz 
ölçümünü kullanamadığını görüyoruz. Kon-
ya’da ilçeler arası dengesizlik problemi var. 
Konya, kendi yüzölçümünü kullanırsa Türki-
ye’nin tek başına yeni sanayi üssü olma po-
tansiyelini de taşıyor. Bu potansiyelin diğer 
bir göstergesi de şu, ‘İstanbul’u ben hangi 
illere taşıyabilirim’ sorusuna basit bir cevap.

Sektörel benzerlikleri de Konya’yı ve 
Konya-Ankara bölgesini İstanbul’dan kaya-
cak yatırımlar için ideal adaylar kılmaktadır. 

REEL SEKTÖRÜN TÜM 
ÇABALARI ALKIŞI HAK EDİYOR
Ekonomi Gazetesi Yönetim Kurulu 

Başkanı Hakan Güldağ ise, Ekonomi Ga-
zetesi Genel Koordinatörü Vahap Munyar ile 
birlikte yaptığı söyleşide, reel sektörün beklen-
tilerine dair değerlendirmelerde bulundu.

Güldağ: Ekonomi açısından sıkıntılı bir 
dönemi yaşadık. 4 Haziran’dan sonra tekrar 
finansal dengeleri kurmak gerekti. Dönüş, 
çok kolay olmuyor. Finansal dengeler düze-
liyor. Ama reel sektör ve vatandaş açısından 
söylenen kadar çok da iyi bir ortam geçmi-
yor. Finansmana erişim kolaylaşmış gibi gö-
rünüyor ama faizler o kadar yüksek ki, para 
ateş pahası. Bunu alıp kullanarak iş yapmak 
çoğu sanayiciyi zorluyor. Vadelerin uzuyor 
olması, bazı sektörlerde kar marjlarını da 
kaybettiriyor.  

Faizlerin çok yükselmiş olması sıkıntı 
yaptı. Enflasyon zirve noktayı buldu. Haziran-
dan itibaren düşüşe geçecektir. Fiyatlardaki 
artış hızı düşmeye başlayacaktır. Enflasyon 
düşmeye başlayınca, Eylülden itibaren Türki-
ye’nin gündemine faiz indirimi gelecek gibi. 

Şu anda Kapalı Çarşı’da dövize talep kesildi. 
Altına talep kısmen var. İçeride dövize olan 
talebin azalmasıyla bura dengelendi. Artık 
ekonomi yönetiminin, ihracatçıyı da destek-
leyecek adımlar atması gerekiyor. 

Reel sektörün tüm çabalarını alkışlamak 
istiyorum. Konyalı sanayicilerimizi de alkışla-
mak istiyorum.

Ekonomi Gazetesi Genel Koordina-
törü Vahap Munyar: Sanayicilerimiz maa-
lesef, fizibilite yapmak yerine, görerek karar 
veriyor. Pandemi sırasında Türkiye doğru 
bir kararla sanayiyi açık tutunca, hep böyle 
olacak sandık. Müthiş yatırımlara girdi bazı 
firmalar. Siparişler kesilmeye başlayınca yatı-
rımlar yüke dönüştü. 

Sayın Mehmet Şimşek’e, ihracatçıyı des-
tekleyecek formül bulunması gerektiğini 
söyledik. Dövizi yükseltmek yerine, ihracatçıyı 
destekleyecek çalışmalar yapılması gerekiyor.

Bu dönemde böyle küçülmeler yaşa-
nabilir. Bunu yaşayınca da çok da kafaya 
takmamak gerekiyor. Bazı varlıkları elden çı-
karmayı göze almak gerekiyor. Bu örnekleri 
geçmişte çok gördük.

EKONOMİDE YAŞANAN SON GELİŞMELER 
VE REEL SEKTÖRE ETKİLERİ KONUŞULDU
Konya Sanayi Odası tarafından, Ekonomi Gazetesi iş birliği ile düzenlenen Konya Ekonomi 
Forumu’nda ekonomide yaşanan son gelişmeler ve reel sektöre etkileri değerlendirildi

KONYA EKONOMİ FORUMU
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YANLIŞ YEŞİL DÖNÜŞÜM, 
FAYDADAN ÇOK ZARAR GETİRİR
Türkiye Sınai ve Kalkınma Bankası 

(TSKB) Direktörü ve Baş Ekonomist Dr. 
Burcu Ünüvar, iklim krizi ve ekosistem kri-
zine yönelik değerlendirmelerde bulundu.

Ünüvar: Eskiye göre bugün kuraklık ile 
başa çıkmanın maliyeti yüzde 200 artmış 
durumda. Ekosistem krizi ile başa çıkmak 
için bir şeyler yaparsak, iki tane daha Çin 
dünya ekonomisine eklenecek. Yapmaz isek, 
4 Çin büyüklüğünde hasıla kayıplarımız ola-
cak. Dünya ekonomimiz istediğimiz kadar 
büyümüyor. Birde ekosistem krizi yüzünden 
hasılada azalma olursa, jeopolitik tansiyonla-
rı siz düşünün.

Dünyanın 2050 yeşil dönüşüm hedef-
leri var. Bugün küresel hasılanın yüzde 7,5’i 
kadar yatırım yapsak bu hedefleri belki ya-
kalayabiliriz. Aslında yeşil dönüşümde epey 
geride gidiyoruz. Yeşil dönüşümün doğru 
yapılanı önemli. Yanlış yaptığınız zaman size 
faydadan çok zarar getiriyor.

İklim krizi ve ekosistem krizinin haya-
tımıza getirdiği her türlü değişimin piyasa 
değeri olarak bizde karşılığı var. Karbon fiyat-
laması yapıldığında Türkiye’nin ihracatı daha 
fazla etkilenecek. Bazı firmalarımız zarar 
görecek, bazı firmalarımız öne çıkacak. Ona 
göre borçlanma maliyetleri değişecek. Bunu 
son anda hesaplamaya başlarsanız, çok iyi 
bir durumda olmayabilirsiniz. Buna bugün-
den hazırlanmaya başlamalısınız.

EKONOMİ POLİTİKALARINA 
GÜVEN ARTARSA, ENFLASYONU 
DÜŞÜRMEK MALİYETLİ OLMAZ
Türkiye Cumhuriyet Merkez Ban-

kası (TCMB) Eski Başkan Yardımcısı ve 
Ekonomi Gazetesi Yazarı Prof. Dr. Fatih 
Özatay, Merkez Bankası’nın para politikası 
ve enflasyon hedeflerine yönelik değerlen-
dirmelerde bulundu.

Özatay: Eylül 2021 tarihinde, Merkez 
Bankası faizi düşürüyor, kur 9 liradan 18 li-
raya yükseliyor. Arkasından enflasyon pat-
lıyor. Sonucu hepimizi çekiyoruz. Ben 2024 
yılında enflasyonun yüzde 42’lere düşece-
ğini düşünüyorum. 20 yılın ortalamasına 
döndüğümüz zaman, özellikle Temmuz ve 
Ağustos’ta enflasyon düşecek. Bu teknik bir 
neden. Birde uygulanan program dolayısı ile 
kur artmıyor. Türkiye’de enflasyonun ana be-
lirleyicisi döviz kuru. Kurdaki bu gidişat ikinci 
faktör olarak enflasyonu 2024 sonunda he-
defe yaklaştıracak diye düşünüyorum.

Risk pirimi çok önemli. CDS oranı 
260’lara düştü. Çok büyük gerileme var. Ama 
halen çok yüksek. Temel sorun güveni artıra-
bilir miyiz. Bunu yapabiliyorsak, enflasyonu 
düşürmek o kadar maliyetli olmayabilir.

ÇİN İLE ABD ARASINDA TİCARİ 
VE TEKNOLOJİ SAVAŞI VAR
İş Yatırım Uluslararası Piyasalar 

Stratejisi ve İş Geliştirme Direktörü 
Şant Manukyan, Çin ile Amerika Birleşik 
Devletleri arasında yaşanan gelişmelere 
odaklanan bir sunum gerçekleştirdi.

Manukyan: Çin ile Amerika arasında 
fiziki savaş olmasa bile, ticari ve teknoloji 
tarafında bir savaş olacak. Bunu altın fiyat-
larında da görebiliyoruz. Normalde reel fa-
izler yükseliyor ise, altın tutmazsınız. Çünkü 
bir getirisi yoktur. Ama bu ilişki 2023 yılında 
kırıldı. Amerika, Rusların 3 milyar dolarına el 
koydu. Dolayısı ile Çin bakıyor ve Amerikan 
tahvillerinde kalırsam, Tayvan ya da başka 
bir ülke ile bir gerginlik olursa tahvillerdeki 
ödemelerimi alamam diyor. Siyasi olarak 
tahvillerin ödenmeme riski ortaya çıktı. Bu 
yüzden Çin, 18 aydır düzenli olarak altın alı-
yor. Batı açısından baktığımızda enflasyonun 
düşeceğinden herkes emin. FED faizleri dü-
şürür beklentisi var. Borsa’da daha fazla getiri 
beklentisi, altında kalmam düşüncesi var. 
Ama doğu tarafında öyle bir düşünce yok. 
Ora çok daha farklı bakıyor. Altın ile reel faiz 
arasında bir kopukluk var. Bu kopukluk da 
jeopolitik bir kopukluk.

KONYA EKONOMİ FORUMU
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Konya Sanayi Odası’nda gerçek-
leştirilen protokol imza törenine, 
Konya Valisi Vahdettin Özkan, 

Konya Büyükşehir Belediye Başkan Vekili 
Mustafa Uzbaş, Konya İl Milli Eğitim Müdü-
rü Murat Yiğit, Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, Konya Organize Sa-
nayi Bölgesi Başkanı Memiş Kütükcü, Kon-
ya Sanayi Odası ve Konya Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Üyeleri katıldı.

VALİ ÖZKAN’DAN HAYAT 
BOYU ÖĞRENME VURGUSU
İmza töreninde konuşan Konya Valisi 

Vahdettin Özkan, Konya Mesleki Eğitimi 
Tanıtma ve Yönlendirme İş birliği Proto-
kolü’nün Konya için önemine değindi. 
Sanayicilerin ve Konya Sanayi Odası’nın bu 
protokole destek vermesinin çok önemli 
olduğunu ifade eden Vali Özkan, “Bu faa-
liyet aynı zamanda bütün insanlarımızın 

katkısını ve katılımını gerektiriyor. İlgili ta-
rafların burada olması önemli. Piyasada 
arzu edilen nitelikli iş gücü ihtiyaçlarına 
duyarlı bir eğitim sisteminin inşa edilmesi 
ve icra edilmesi, kalkınmamız açısından 
çok ehemmiyet arz ediyor. Sanayicilerimiz 
bu konuda duyarlı.  Konya Sanayi Odamız, 
Konya Organize Sanayi Bölgemiz, Büyük-
şehir Belediyemiz ve Milli Eğitim Müdür-
lüğümüz iş birliği yaparak çok güzel bir 
protokol hazırladı” diye konuştu.

Konuşmasında hayat boyu öğrenme-
nin de önemine değinen Vali Özkan, şöyle 
devam etti: “Hayat boyu eğitim dediğiniz 
zaman tüm zamanları, mekanları kapsa-
yan bir özele vurgu yapmak gerekiyor. 
Hayat boyu eğitimde her sektörde olduğu 
gibi, hayatın her alanına dokunan eğitim 
faaliyetini inşa etmek, hayatın içinde her 
sektörün temsilcilerinin de, her sektörün 

iş birliğini de gerektiriyor. Başka türlü ge-
lişmemizi tam olarak tahakkuk ettiremeyiz. 
Dünyadaki rekabet gücümüzü artırmamız 
hem insanlarımızın ihtiyacı hem sektörle-
rimizin ihtiyacını giderecek eğitimin mahi-
yet arz etmesi önemli.”

MESLEKİ EĞİTİME ESKİ İTİBARINI 
KAZANDIRMAK ZORUNDAYIZ
İmza töreninde konuşan Konya Sana-

yi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen ise, 
Konya’nın Türkiye’nin güçlü sanayi şehir-
lerinden biri olduğunu makine, otomotiv, 
gıda, savunma sanayi, ayakkabı gibi pek 
çok sektörde öncü firmaların bulunduğunu 
söyledi. Konya’nın sanayileşme sürecinde 
mesleki eğitimin hayati öneme sahip ol-
duğunu aktaran Büyükeğen, “Şehrimizin 
sanayileşme sürecinde, mesleki eğitim ha-
yati öneme sahip, olmazsa olmazımız. Tüm 
zorluklara rağmen yatırım iştahını koruyan, 

KONYA’DA MESLEKİ EĞİTİM 
SEFERBERLİĞİ İLAN EDİLDİ

Konya’da mesleki eğitim farkındalığını artırmak ve gençleri mesleki eğitime kazandırmak amacıyla 
‘Mesleki Eğitim Seferberliği’ ilan edildi. Mesleki Eğitim Seferberliği kapsamında, Konya Valiliği, Konya 
Büyükşehir Belediyesi, Konya İl Milli Eğitim Müdürlüğü, Konya Sanayi Odası ve Konya Organize Sa-
nayi Bölgesi arasında “Konya Mesleki Eğitimi Tanıtma ve Yönlendirme İş birliği Protokolü” imzalandı
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üretimde, istihdamda ve ihracatta rekorlar 
kıran Konya sanayisinin bugün en büyük 
sorunu insan kaynağı sorunu. Bu sadece 
Konya’nın değil, tüm Türkiye’nin sorunu. 
Birçok sanayicimizin vasıflı ya da vasıfsız 
çalışan bulamadığı için yeni yatırımlar yap-
maktan vazgeçtiğini, hatta mevcut fabrika-
sında bile tam kapasite ile çalışamadığını 
biliyoruz. Dolayısıyla devlet-millet el ele 
vererek, memleket meselesi haline gelen 
insan kaynağı problemini, mesleki eğitimin 
problemlerini en öncelikli gündem yapmak 
ve çözümler üretmek zorundayız” dedi.

İmzaları atılan proje ile Konya’da mes-
leki eğitim seferberliği ilan ettiklerini vur-
gulayan Başkan Büyükeğen, şöyle devam 
etti: “Ülkenin geleceğini inşa eden gençler 
yetiştirmeliyiz. Bunun yolu da mesleki eği-
time eski itibarını yeniden kazandırmaktan 
ve gençlerimizi meslek liselerine yönlen-
dirmekten geçiyor. Bu proje ile Konya’da 
mesleki eğitim seferberliği ilan etmiş olu-
yoruz. Gençlerimizi, ailelerimizi, sanayicile-
rimizi, öğretmenlerimizi ve konunun tüm 
taraflarını bu seferberliğe destek olmaya, 
Türkiye’nin geleceğini birlikte inşa etmeye 
davet ediyorum.”

KONYA OSB, MESLEKİ EĞİTİM 
KAMPÜSÜ HALİNE GELDİ
Konya Organize Sanayi Bölgesi ve 

Organize Sanayi Bölgeleri Üst Kuruluşu 
(OSBÜK) Başkanı Memiş Kütükcü de, ülke 
genelindeki tüm sanayicilerin en öncelikli 
sorunlarının insan kaynağı problemi oldu-
ğunu dile getirdi. Konya Organize Sanayi 
Bölgesi olarak mesleki eğitime çok ciddi 
yatırımlar yaptıklarını, bölgeyi bir mesleki 
eğitim kampüsü haline getirdiklerini söy-
leyen Kütükcü, “Konya OSB olarak, mesleki 
eğitim alt yapısına son 10 yılda yaklaşık 380 
milyon liralık yatırım yaptık. Bölgemizi adeta 

bir mesleki eğitim kampüsü haline getirdik. 
Bölgemizdeki Mehmet Tuza Pakpen Mesle-
ki ve Teknik Anadolu Lisemiz, eğitim kalitesi 
ile ülkemizin gözde meslek liseleri arasında 
yer alıyor.  Okulumuz gerek atölye binala-
rı ve teknik ekipmanları ile, gerekse spor 
kompleksleri, sosyal alanları, ücretsiz yurt ve 
öğle yemeği gibi imkanları ile en çok tercih 
edilen meslek liseleri arasında. Ayrıca mes-
leki eğitim merkezimiz, kreşimiz, bu yıl bina 
inşaatına başladığımız ve önümüzdeki yıl 
tamamlamayı planladığımız meslek yüksek 
okulumuzla sanayicilerimizin ihtiyaç duy-
duğu insan kaynağını yetiştirmek için azami 
gayret gösteriyoruz. Mesleki Eğitimi Tanıt-
ma ve Yönlendirme İş birliği Protokolü de, 
mesleki eğitim açısından şehrimizde yeni 
bir başlangıç olacak. Bu projenin mesleki 
eğitim ile üretim hayatımız arasında sağlam 
bir köprü olacağına yürekten inanıyorum” 
diye konuştu.

Kütükcü, Konya OSB olarak kapılarının 
gençlere sonuna kadar açık olduğu mesa-
jını da vererek, “Gençlerimizi mesleki eğiti-
me özendirmek, üretime eli değen gençler 
yetiştirmek amacıyla başlattığımız bu proje 
kapsamında, ortaokul son sınıf öğrencileri-
miz Konya Organize Sanayi Bölgemizdeki 
fabrikaları yerinde görecekler. Biz bu konuya 
ara elaman olarak bakmıyoruz, aranan ele-
man olarak bakıyoruz” ifadelerini kullandı.

KONYA SANAYİSİNİ DAHA 
İLERİYE, BUGÜNÜN 
ÖĞRENCİLERİ TAŞIYACAK
Konya Büyükşehir Belediye Başkan 

Vekili Mustafa Uzbaş ise, Büyükşehir Be-
lediyesi’nin eğitime ve mesleki eğitime 
verdiği destekler hakkında bilgiler verdi. 
İmzalanan protokol ile Konya sanayisinin 
daha ileriye gideceğini aktaran Uzbaş, 
“Konya’mız, sanayi, tarım ve turizm şehri. 

Sanayimizin bugünlerini biz destekliyoruz 
ama ilerlemesini bugünün öğrencileri, 
geleceğin sanayicileri olan gençlerimiz 
sağlayacak. Vizyoner bir eğitim ile bunu 
sağlamaya çalışacağız. Büyükşehir Bele-
diyesi olarak, Bilgehaneler, Bilim Merkezi, 
Kapsül Platformu gibi birçok birim ile des-
tek olmaktayız. Mesleki eğitim alanında da 
belediye olarak mesleki eğitim programına 
kayıtlı 21 bin 400 civarında öğrencimize, 6 
milyon 500 bin TL eğitim desteği sağladık. 
İnşallah bunu da devam ettireceğiz. Bun-
daki amacımız, sanayimizin ileride bundan 
daha iyi yerlere gelmesini sağlamak, öğ-
rencilerimizi en doğru şekilde yönlendir-
mek. Bu protokolde de üzerimize düşeni 
yapacağız” diye konuştu.

ÖĞRENCİLER, SANAYİNİN 
GELDİĞİ SEVİYEYİ 
YAKINDAN GÖRECEKLER
Son olarak konuşan Konya İl Milli Eğitim 

Müdürü Murat Yiğit de, öğrencilerin protokol 
ile Konya sanayisindeki teknolojik gelişmeleri 
daha yakından göreceklerini ifade etti. Yiğit, 
“Yenilikçi, girişimci, üretken ve yetişmiş insan 
gücü ancak bugünün teknolojik imkanları ile 
desteklenen mesleki eğitim ile mümkündür. 
Konya Mesleki Eğitimi Tanıtma ve Yönlendir-
me İş birliği Protokolü ile orta okul son sınıf 
öğrencilerimizin lise tercihi yaparken, ilgi ve 
yeteneklerini göz önünde bulundurmaları, 
meslek liselerine bu noktada yaklaşmalarına 
katkı sunacaktır. Konya gibi büyük bir sanayi 
şehrindeki üretim tesislerine yapılacak ziya-
retler ile öğrencilerimiz, ülkemizin ve ilimizin 
sanayi üretim tesislerinde geldikleri seviyeyi 
görecek, alanı daha yakından tanıyacaklardır. 
Konya eğitimin her aşamasında olduğu gibi, 
mesleki eğitim noktasında da ülkemizin ör-
nek bir şehri olarak, bu iş birliğini hayata ge-
çirmektedir” şeklinde konuştu.
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TÜRKİYE’NİN MESLEKİ EĞİTİM ODAKLI 
İLK İSTİHDAM FUARI GERÇEKLEŞTİRİLDİ

Konya’da başlatılan mesleki eğitim seferberliği kapsamında, Türkiye’nin mesleki 
eğitim odaklı ilk ‘Mesleki Eğitim İstihdam Fuarı’ yoğun katılım ile açıldı. Açılışta konu-
şan Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, iki gün boyunca devam edecek 
fuarın sanayide yaşanan insan kaynağı probleminin çözülmesine önemli katkılarda 

bulunacağını vurgulayarak, “Bu fuarda iş var, bu fuarda istihdam var” dedi

Mehmet Tuza Pakpen Mesleki ve Tek-
nik Anadolu Lisesi’nde düzenlenen fuarın 
kurdelesi, Konya Valisi Vahdettin Özkan, 
Konya Büyükşehir Belediye Başkan Vekili 
Mustafa Uzbaş, Konya Sanayi Odası Baş-
kanı Mustafa Büyükeğen, Konya Organize 
Sanayi Bölgesi Başkanı Memiş Kütükcü ve 
Konya protokolü tarafından kesildi. Bölge 
sanayicileri, meslek lisesi öğrencileri ile da-
vetlilerin yoğun katılım gösterdiği fuarda, 
90 firma ve kurum stant açtı.  

TÜM KESİMLER İÇİN 
VERİMLİ BİR FUAR OLACAK
Fuarın açılışında konuşan Konya Valisi 

Vahdettin Özkan, Konya Valiliği, Konya Bü-
yükşehir Belediyesi, Konya Sanayi Odası, 
Konya Organize Sanayi Bölgesi ve İl Milli 
Eğitim Müdürlüğü arasında daha önce 
imzalanan fuar protokolünün, bugün açı-
lışını gerçekleştirdiklerini söyledi. Öğrenci-
leri ve sanayicileri tebrik eden Vali Özkan, 
“Öğrencilerimizin yüksek bir motivasyonu 
var. Gelecekle ilgili kararlı bir şekilde yürü-
mek istiyorlar, bu noktada çalışma yapmak 
istiyorlar. İş adamlarımızı tebrik ediyorum. 
Kendi iş yerlerinin küresel rekabet güçleri-

ni artırmak için bütün sebepleri yan yana 
getiriyorlar. Bu fuar da mesleki eğitim gö-
ren öğrencilerimizin staj yapma, bireysel 
yetkinliklerini artırma yönünde çok büyük 
fırsatlar sunacak. Aynı zamanda, iş yerleri 
ile öğrencilerimizin bir arada buluşmasını 
sağlıyor. Ayrıca, mezun öğrencilere istih-
dam sağlayacaktır. Bu yönü ile hepimiz 
açısından verimli bir fuar olacaktır diye dü-
şünüyorum” ifadelerini kullandı. 

BU FUAR, DOĞRU İNSANI, 
DOĞRU İŞLETME İLE EŞLEŞTİRECEK
Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 

Büyükeğen, Türkiye’de ilk defa sanayiciler 
ile meslek lisesi öğrenci ve mezunlarını bir 
araya getiren çok önemli bir organizasyo-
nu gerçekleştirdiklerini söyledi. Güçlü bir 
sanayi şehri haline gelen Konya’nın, gele-
ceğini sanayi üretimi üzerine kurguladığını 
söyleyen Başkan Büyükeğen, Konya sa-
nayisinin en büyük probleminin ise insan 
kaynağı olduğunu ifade etti. Konya Mesle-
ki Eğitim İstihdam Fuarı’nın sanayideki in-
san kaynağı problemine çözüm olacağını 
aktaran Büyükeğen, “Sanayicilerimiz, üre-
time değer katacak, üretimin sürdürülebi-

lirliğini sağlayacak insan kaynağı bulmakta 
olağanüstü zorlanıyorlar. Öbür taraftan da, 
gençlerimiz maalesef ya işsizlikle müca-
dele ediyor ya da kendi niteliğine uygun 
iş bulamıyor. Bu fuar, inşallah doğru insa-
nı, doğru işletmeyle eşleştirecek. İki gün 
boyunca devam edecek fuarımız, sanayi 
işletmelerimizle, meslek liseleri ile mesleki 
eğitim merkezlerinde okuyan veya mezun 
olan gençlerimizi bir araya getirecek. Ay-
rıca staj yapmak isteyen meslek lisesi öğ-
rencilerimiz de, staj imkanı bulabilecekler. 
Dolayısıyla bu fuarda iş var, istihdam var 
diyoruz” dedi. 

Fuar alanında bulunan gençlere 
de seslenen Başkan Büyükeğen, fuarın 
gençlerin gelecek kariyerine çok büyük 
katkılar sunacağını vurgulayarak, şöyle 
devam etti: “Burada 90 firmamız, kurum 
ve kuruluşumuz sizin için stant açtı. Bu 
stantları ziyaret ederek, sanayi işletmele-
rimizi yerinde tanıyın ve üretim hayatına 
hızla dahil olun. Ben inanıyorum ki, hem 
işletmelerimiz, hem de öğrencilerimiz ve 
mezunlarımız buradan memnun bir şe-
kilde ayrılacaklar.”

MESLEKİ EĞİTİM 

Vahdettin ÖZKAN
Konya Valisi

Mustafa BÜYÜKEĞEN
Konya Sanayi Odası Başkanı

Memiş KÜTÜKCÜ
Konya OSB Başkanı

Mustafa UZBAŞ
Konya Büyükşehir Bld. Başkan Vekili
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KONYA OSB, MESLEKİ EĞİTİME 
ODAKLANMAYA DEVAM EDECEK
Daha sonra konuşan Konya Organize 

Sanayi Bölgesi ve Organize Sanayi Bölgele-
ri Üst Kuruluşu Başkanı Memiş Kütükcü de, 
fuara ev sahipliği yapan Konya Organize 
Sanayi Bölgesi’nin Türkiye’nin ikinci büyük 
organize sanayi bölgesi olduğunu, böl-
gede üretim yapan 746 fabrikada, 65 bin 
kişinin istihdam edildiğini söyledi. 6. kısım 
genişleme alanındaki fabrikaların üreti-
me geçmesi ile fabrika sayısının 1.050’ye, 
istihdam sayısının da 85 bine ulaşacağı-
na dikkat çeken Kütükcü, “Bu yatırımların 
güçlü bir şekilde üretim hayatına devam 
etmesi ve gelecek nesillere aktarılması için 
en önemli mesele yetişmiş insan kaynağı 
meselesidir. Dolayısıyla sanayicilerimizle 
meslek liselerinde okuyan veya mezun 
olan gençlerimizi buluşturacak olan bu 

fuar, sanayi yatırımlarının, dolayısıyla şehri-
mizin ve ülkemizin kalkınması için atılmış 
çok önemli bir adım” diye konuştu. 

Konya Organize Sanayi Bölgesi’ne 
yapılan eğitim yatırımları ile bölgenin bir 
eğitim kampusu haline geldiğinin altını çi-
zen Kütükcü, şöyle devam etti: “Bahçesin-
de bulunduğumuz Mehmet Tuza Pakpen 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisemiz sadece 
Konya’da değil, Türkiye’de örnek bir mes-
lek lisesi oldu. Hemen karşımızda yer alan 
Mesleki Eğitim Merkezimiz, eğitimlerine 
devam ediyor. Ayrıca bölgemize Necmet-
tin Erbakan Üniversitemizle birlikte bir de, 
Meslek Yüksekokulu kazandırdık. İlk öğren-
cilerimizi aldık ancak bu öğrencilerimiz şu 
anda üniversite yerleşkesinde eğitim alı-
yorlar. Bölgemizdeki kadın çalışanlarımızın 
çocuklarına yönelik açtığımız kreşimiz de 
eğitimlerine devam ediyor.  Bu dört ya-

tırımda, toplam 1.751 öğrencimiz eğitim 
hayatına devam ediyor. Hem sanayicileri-
mizin insan kaynağı sorununun çözümüne 
mesleki eğitim yoluyla katkıda bulunmaya, 
hem de gençlerimizi üretime dahil edecek 
adımlar atmaya devam edeceğiz.”

FUAR, GENÇLERİN KARİYERİNE 
SAĞLAM BAŞLANGIÇ 
YAPMALARINI SAĞLAYACAK
Konya Büyükşehir Belediye Başkan 

Vekili Mustafa Uzbaş ise, gençlere destek 
vermenin önemine dikkat çekerek, “Genç-
lerimizi her alanda desteklemek ve yanla-
rında olmak hepimizin en önemli vazifele-
rinin başında geliyor. Gençlerin ülkemizin 
yarınlarını şekillendirecek en önemli hazi-
neler olduğuna yürekten inanıyoruz. Bu 
inançla gençlerimizin mesleki gelişimlerini 
desteklemek ve iş hayatlarına güçlü bir 
başlangıç yapmasını sağlamak amacıyla 
önemli adımlar atıyoruz. Meslek lisesindeki 
eğitimler, sanayicilerimizin nitelikli insan 
açığını kapatmakta büyük rol oynuyor. 
Konya Büyükşehir Belediyesi olarak bizler 
de, mesleki eğitim merkezi öğrencilerine 
destek vermeyi sürdürüyoruz. Bugün de 
açılışını yaptığımız Mesleki Eğitim İstihdam 
Fuarı da gençlerimiz ile sanayicilerimizi bir 
araya getirerek, kariyerlerine sağlam bir 
başlangıç yapmalarına olanak sağlayacak” 
şeklinde konuştu. 

Açılış konuşmalarının ardından, Tür-
kiye’nin mesleki eğitim odaklı ilk ‘Mesleki 
Eğitim İstihdam Fuarı’nın açılışı gerçekleş-
tirildi. Protokol üyeleri daha sonra, stant 
açan firmalar ile meslek lisesi öğrencile-
rinin açtığı stantları ziyaret ederek, hayırlı 
olsun temennisinde bulundu. 

MESLEKİ EĞİTİM 
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Fuara gelen 4 bin 332 meslek lisesi öğrencisi ve mezunu, stant açan 90 sana-
yi işletmesi, kurum ve kuruluşla 7 bin 549 iş görüşmesi gerçekleştirdi

İŞ GÖRÜŞMESİ YAPILDI7 BİN 549
MESLEKİ EĞİTİM 
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İSTİHDAM PİYASASINA 
CAN SUYU OLDU  

Konya Valiliği, Konya Büyükşehir Be-
lediyesi, Konya Sanayi Odası, Konya Or-
ganize Sanayi Bölgesi ve İl Milli Eğitim 
Müdürlüğü tarafından düzenlenen ve iki 
gün boyunca devam eden Konya Mesle-
ki Eğitim İstihdam Fuarı sona erdi. Türki-
ye’nin mesleki eğitim odaklı ilk istihdam 
fuarı olma özelliğine sahip fuar hakkında 
değerlendirmelerde bulunan KSO Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, fuarın meslek lisesi 
öğrencileri ve mezunları ile Konyalı firma-
lar açısından çok verimli geçtiğini söyledi. 
Konya Mesleki Eğitim İstihdam Fuarı’nda 
yapılan görüşmelerin, Konya sanayisinin 
insan kaynağı sorununa çözüm üretmek 
için atılmış önemli bir adım olduğuna 
dikkat çeken Başkan Büyükeğen, “İki gün 
boyunca devam eden fuarımızı 4 bin 332 
meslek lisesi öğrencimiz ve mezunu ziya-
ret etti. Ziyaretçilerimiz, 90 firmanın stant 
açtığı fuar alanımızda firmalarımız ile 7 bin 
549 iş görüşmesi gerçekleştirdi. Firmalara 
CV’lerini bırakan öğrencilerimiz hem staj 
imkanlarını değerlendirdi hem de istih-
dam piyasasına katılmak için ilk adımı at-
mış oldu. Katılımcı firmalarımızdan da çok 
olumlu geri dönüşler aldık” dedi. 

BÜYÜKEĞEN’DEN TEŞEKKÜR
Konya’da ilan edilen Mesleki Eğitim Se-

ferberliği kapsamında düzenlenen Konya 
Mesleki Eğitim İstihdam Fuarı’nın, sanayi-
ciler ile meslek liseleri arasında istihdam 
köprüsü olduğunun altını çizen Başkan 

Büyükeğen, fuarın düzenlenmesine katkı 
veren herkese teşekkür ederek şunları söy-
ledi: “Alanında Türkiye’de ilk olan ve büyük 
bir örnek teşkil edecek olan, burada iş var, 
burada istihdam var mottosu ile düzenle-
diğimiz Mesleki Eğitim İstihdam Fuarı’mı-
zın hayata geçirilmesi için büyük destek 
veren Konya Valimiz Vahdettin Özkan baş-

ta olmak üzere, Konya Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Uğur İbrahim Altay’a, Konya 
Organize Sanayi Bölgesi Yönetim Kurulu 
Başkanımız Memiş Kütükcü’ye, İl Milli Eği-
tim Müdürümüz Murat Yiğit’e, fuarımızda 
stant açan katılımcı sanayicilerimize, mes-
leki eğitim camiamıza, öğrencilerimize ve 
emek veren, katkı sunan herkese teşekkür 
ediyorum.” 

Konya Mesleki Eğitim İstihdam Fuarı, 
15-16 Mayıs tarihlerinde Konya Organize 
Sanayi Bölgesi’nde yer alan Mehmet Tuza 
Pakpen Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 
bahçesinde düzenlenmiş, fuar kapsamın-
da 90 firma, kurum ve kuruluş stant açarak, 
meslek lisesi öğrencileri ve mezunları ile 
bir araya gelmişti.

Konya Mesleki Eğitim 

İstihdam Fuarı’nı  değerlendiren 

Konya Sanayi Odası Başkanı 

Mustafa Büyükeğen, fuar kapsamında 

4 bin 332 meslek lisesi öğrencisi 

ve mezununun, stant açan 90 sanayi 

işletmesi, kurum ve kuruluşla 

7 bin 549 iş görüşmesi gerçekleştirdiğini 

söyleyerek, bu görüşmelerin 

istihdam piyasasına adeta 

can suyu olduğunu 
söyledi. 

MESLEKİ EĞİTİM 
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Mesleki Eğitim İstihdam Fuarı’nda stant açan firmalara Katılım Belgesi tak-
dim edildi. Konya Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları M. Zahid 
Çatlı, Yusuf Küçükhemek ile Yönetim Kurulu Üyeleri Ömer Faruk İyibildiren 
ve Ahmet Küçükbacak firmaları tebrik ederek, katılım belgelerini verdi

FİRMALARA KATILIM BELGESİ VERİLDİ

AH-MET ASANSÖR

AKONA TARIM SULAMA

ASİLLER MOBİLYA

AYD OTOMOTİV

ARSLAN OTOMOTİV

ASYA PLASTİK

AZAK ISI DEĞİŞTİRİCİLERİ

AKKO MAKİNE

MESLEKİ EĞİTİM 
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AHİTÜRK MESLEKİ YETERLİLİK BELGELENDİRME MERKEZİ

BİLDEM PLASTİK

BÜYÜK EKER BİJON

ÇAĞLAYAN PLASTİK

DEMPO AMBALAJ

INNOPARK KONYA TEKNOLOJİ GELİŞTİRME BÖLGESİ

BOMAKSAN

CNR BELEDİYE HİZMET ARAÇLARI

ÇAYIROVA OTOMOTİV

DİKMEN OTOMOTİV

MESLEKİ EĞİTİM 
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EKERLER KAĞIT

ERHAS BORU VE MAKİNE EKİPMANLARI

ESMAKSAN

FAR DÜNYASI OTOMOTİV

FORM HALI

ELZEM OTOMOTİV

ERKON DÖKÜM

ETAP KOZMETİK

FESAN MAKİNA

GALİPOĞLU HİDROMAS

MESLEKİ EĞİTİM 
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GÜLEN YAPI MALZEMELERİ

GÜRPİLSAN PLASTİK

HARMAK TARIM MAKİNELERİ

HİDROKON

KAÇMAZLAR OTOMOTİV

GÜLTEKİNLER OTOMOTİV

HAMUREX UNLU MAMULLER

HERAY FİLTRASYON

İŞKUR İL MÜDÜRLÜĞÜ

KAĞAN DÖKÜM

MESLEKİ EĞİTİM 
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KAPLANLAR DİŞLİ

KOBASTAR ELEKTRONİK

KONEKS PİSTON

KONYA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ

KONYA ÇİMENTO

KARATAY HALK EKMEK

KOÇAK METALURJİ

KONTENSAN

KONYA ÇALIŞAN GENÇLİK MECLİSİ

KONYA İL MİLLİ EĞİTİM MÜDÜRLÜĞÜ

MESLEKİ EĞİTİM 
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KONYA İL SANAYİ VE TEKNOLOJİ MÜDÜRLÜĞÜ

KOS İTFAİYE

LİDER LOWBED

MECPROM MAKİNE

MOGESAN PİSTON

KONYA ORGANİZE SANAYİ BÖLGESİ

KOYUNCU GRUP

MAK ÇELİK

MEHMET ÖZEN MAKİNE

MOLİNO MAKİNE

MESLEKİ EĞİTİM 
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MONİVA OTOMOTİV

MVD MAKİNE

ÖNTAR TARIM

PETEK PLASTİK

PINAR KURUYEMİŞ

MUSTAFA ŞİMŞEK MAKİNE

ORTAŞ DEĞİRMEN

PAKSET PLASTİK

PETROTEK GLOBAL

SAB OTOMOTİV

MESLEKİ EĞİTİM 
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SAFA TARIM

KAPSÜL TEKNOLOJİ PLATFORMU

SOSYAL GÜVENLİK İL MÜDÜRLÜĞÜ

ŞAKALAK TARIM

SERİN TREYLER

SOSYAL İNOVASYON AJANSI

SRT DİŞLİ

TBP OTOMOTİV

MESLEKİ EĞİTİM 

TOBB KONYA İL GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU TOBB KONYA KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU
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TÜMOSAN

ULUSAN ALÜMİNYUM

YENAR DÖKÜM

YUMAK OTOMOTİV

TÜRK KIZILAYI KONYA TOPLUM MERKEZİ

UNİLEVER

YILDIZ PUL OTOMOTİV

MESLEKİ EĞİTİM 
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 KSO, 10 BiN FiDANI TOPRAKLA BULUŞTURDU

 KSO’NUN 50. YILINDA, KONYA SANAYİSİNİN GELECEĞİ KONUŞULDU

 BAŞKAN BÜYÜKEĞEN’DEN İHRACATIN DEVLERİNE TEBRİK

 SANAYİNİN DEVLERİ ARASINDA KONYA’DAN 8 FİRMA YER ALDI

 KSO’DAN DÖKÜM SEKTÖRÜ İÇİN YEŞİL DÖNÜŞÜM ATAĞI

 SAVUNMA SANAYİNDE KONYA VE TUSAŞ İŞ BİRLİĞİ GÜÇLENİYOR

 KSO’DA FİRMALARIN FİNANSMAN ARAÇLARINA ERİŞİMİ KONUŞULDU

 KKTC MECLİS BAŞKANI TÖRE, KSO’YU ZİYARET ETTİ

 KSO’DA, DÜNYA TİCARET YOLLARININ SON DURUMU DEĞERLENDİRİLDİ

 ENDONEZYA ANKARA BÜYÜKELÇİSİ KSO’YU ZİYARET ETTİ

 KSO VE MEVKA’DAN ENERJİ VERİMLİLİĞİNDE İŞ BİRLİĞİ PROTOKOLÜ

 KSO’DA, SERBEST BÖLGE DESTEKLERİ KONUŞULDU

 BAŞKAN BÜYÜKEĞEN TARIM FUARI’NI ZİYARET ETTİ

 KONYALI SANAYİCİLERDEN ASKERİ FABRİKALARA İNCELEME GEZİSİ

 VALİ ÖZKAN, SANAYİCİLERİN TALEPLERİNİ DİNLEDİ

 KONYALI SANAYİCİLERE ABD PAZARI ANLATILDI

 450 MİLYON DOLAR BÜTÇELİ PROJE TANITILDI

BİZDEN HABERLER
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KSO, 10 BiN FiDANI 
TOPRAKLA BULUŞTURDU

34 | YAZ 2024

Konya Sanayi Odası (KSO), kuru-
luşunun 50.yılında 10 bin fidanı 
toprakla buluşturdu. KSO 50. Yıl 

Hatıra Ormanı Fidan Dikim Töreni’nde ko-
nuşan Konya Sanayi Odası Başkanı Musta-
fa Büyükeğen, 1974 yılında kurulan Konya 
Sanayi Odası’nın yarım asırdır Konya sana-
yisine ve Türk sanayisine hizmet ettiğinin 
altını çizerek, “Kuruluşumuzun 50’nci yılın-
da, meclis üyelerimizle birlikte Konya’mızın 
Çandır Mahallesi’nde 10 bin fidanı toprakla 
buluşturduk. Hatıra ormanımızın hayırlı ol-
masını diliyorum” dedi.  

1974 yılında kurulan Konya Sanayi 
Odası’nın Türkiye’nin öncü odalarından 
birisi haline geldiğini, yaptıkları çalışma-

lar ve projelerle Konya sanayisine hizmet 
etmeye devam edeceklerini ifade eden 
Başkan Büyükeğen, şunları söyledi: “Bu-
gün Konya’mız, dünyanın her yeri ile 
ticaret yapan güçlü bir endüstri şehri 
haline geldi. 50 yıl önce kurulan Konya 
Sanayi Odamız da, şehrimizin endüstri-
yel gelişiminde önemli bir misyon üst-
lenmiş durumda. İnşallah Oda olarak, 
bugüne kadar olduğu gibi, bundan son-
ra da şehrimizin ve ülkemizin sanayisine 
hizmet etmeye, yeni projeler hayata ge-
çirmeye devam edeceğiz. Bu vesile ile 
Odamızın kurucularına, kuruluşundan 
bu yana görev yapmış tüm başkanları-
mıza, yönetim kurulu üyelerimize, meclis 
başkan ve meclis üyelerimize, meslek ko-
mitelerimize ve odamızın asıl gücü olan 
üye sanayicilerimize teşekkür ediyorum. 
Ahirete irtihal edenlere Allah’tan rahmet 
diliyorum.” 
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BİZDEN HABERLER

Meclis toplantısında konuşan Konya 
Sanayi Odası Bakanı Mustafa Büyükeğen, 
50 yıl önce, 8 meslek komitesi ve 165 sana-
yici ile kurulan KSO’nun, bugün 24 meslek 
komitesinde 2 bin 345 üye sayısına ulaş-
tığını vurguladı. Konya Sanayi Odası’nın 
sanayicilere kurumsal hizmet üretme 
kapasitesinin ve üye yapısının her geçen 
gün gelişmeye devam ettiğini belirten Bü-
yükeğen, “Sektörlerimiz ile ilgili yaptığımız 
çalışmalar, bölgemizin AR-GE inovasyon 
kapasitesini artırmaya odaklanan Inno-
park Teknoloji Geliştirme Bölgemiz, Enerji 
Verimliliği Etüt Merkezimiz, Ahitürk Mes-
leki Yeterlilik Belgelendirme Merkezimiz, 
kümelenme faaliyetlerimiz ve diğer proje-
lerimiz ile şehrimizin ve ülkemizin kalkın-
masına destek veriyoruz. Bu çalışmalarımı-
zın hepsi birbirinden kıymetli. Bu projelere 
emek veren tüm sanayicilerimize teşekkür 
ediyorum. İnşallah 50. yılımızı tüm üyele-
rimizin katılımı ile düzenleyeceğimiz bir 
Konya Sanayi Gecesi ile de kutlayacağız” 
şeklinde konuştu. Başkan Büyükeğen, 
Konya Sanayi Odası’nın kuruluşundan bu 
yana hizmet eden meslek komitesi ve 
meclis üyelerine, meclis başkanlarına, yö-
netim kurulu başkanlarına, üyelerine ve 
profesyonel çalışanlara teşekkür ederken, 
ahirete irtihal edenlere de Allah’tan rah-
met diledi.

KONYA, İSTANBUL’DAN KAYACAK 
YATIRIMLAR İÇİN İDEAL BİR ADAY
Meclis toplantısına konuk olan Türkiye 

Ekonomi Politikaları Araştırma Vakfı (TEPAV) 
Direktörü Prof. Dr. Güven Sak da, “21 Yüz-
yılda Türkiye ve Konya’nın Fırsatları” başlıklı 
bir sunum yaparak, önümüzdeki dönemin 
fırsatlarını değerlendirdi. Orta ve yüksek be-
ceri gerektiren sektörlerin Konya’nın ihraca-
tındaki payının Türkiye ortalamasının üze-
rinde olduğunun altını çizen Sak, Konya’nın 
İstanbul’dan kayacak yatırımlar için ideal 
bir aday olduğunu ifade etti. Sak, “Konya, 
219 rekabetçi sektörle Türkiye’nin en fazla 
rekabetçi sektöre sahip 8. ili. 83 rekabetçi 
imalat sektörüyle de Türkiye’de 6.sırada. 

Bölge son 30 yıldır önemli gelişme kaydetti. 
Ayrıca Konya, katma değeri yüksek bir ihra-
cat sepetine sahip. Makine sektörü ve mo-
torlu kara taşıtı ihracatı Konya’nın toplam 
ihracatının neredeyse yarısını oluşturuyor.  
Dolayısıyla Konya ve Konya-Ankara bölge-
si İstanbul’dan kayacak yatırımlar için ideal 
adaylar” dedi. Sunumunda yeni dönemde 
Konya’nın ve Orta Anadolu Bölgesi’nin yeni 
sanayi bölgesi olma kabiliyeti olduğunu 
vurgulayan Sak, şunları ifade etti: “İstan-
bul’daki şirketler yer arayış sürecine girdi. 
Konya ile birlikte Ankara’ya bakınca, İstan-
bul’la benzerlikler dikkat çekiyor. Konya’nın 
katma değeri yüksek ihracat sepetine sahip 
olması, Konya’nın avantajını gösteriyor.”

25 Nisan 1974 yılında kurulan Konya Sanayi Odası’nın, 50. yılı kutlandı. 50. Yıla özel olarak 
gerçekleştirilen meclis toplantısında, Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, Meclis 
Başkanı Memiş Kütükcü, meclis ve meslek komitesi üyeleri tarafından 50. Yıl Pastası kesildi

KONYA SANAYİ ODASI’NIN  50. YILI
MECLİS ÜYELERİYLE BİRLİKTE KUTLANDI
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Türkiye İhracatçılar Meclisi tarafından Türki-
ye’nin İlk 1000 İhracatçısı Araştırması sonuç-
ları yayılandı. Listede Konya’dan S.S.P Oto-

motiv 110. sırada, Konya Şeker 283. sırada, Erser Grup 
341. sırada, YPS Global Otomotiv 448. sırada, araştır-
maya katılmayan bir firma 905. sırada ve Memak En-
düstriyel Gıda Makineleri 917. sırada yer aldı. Listede 
yer alan tüm firmaları tebrik eden Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, “Türkiye’nin önemli sana-
yi üretim ve ihracat merkezlerinden biri haline gelen 
Konya’mız, gücünü her geçen gün artırmaya devam 
ediyor. İlk 1000 ihracatçı firma listesindeki firmalarımız 
da bunun en önemli göstergelerinden biri. İhracatın 
devleri arasında yer alan 6 firmamız başta olmak üze-
re,  zorlu şartlara rağmen üretip, ihracat yapan tüm 
firmalarımızı ve çalışanlarını tebrik ediyorum” dedi.

KSO, İHRACAT ARTIRICI 
ÇALIŞMALARINA AĞIRLIK VERİYOR
Konya Sanayi Odası olarak şehrin ihracatını artır-

maya yönelik yaptıkları çalışmalara aralıksız devam 
edeceklerini aktaran Başkan Büyükeğen, şunları söy-
ledi: “Konya olarak geçtiğimiz yıl 194 ülkeye 3.3 milyar 
doları aşkın ihracat gerçekleştirdik. Bu yılın ilk 5 ayında 
da 1 milyar 427 milyon dolar ihracat yaptık. Konya Sa-
nayi Odası olarak biz de, şehrimizin ihracatını artırma-

ya yönelik çeşitli çalışmalar yürütüyoruz. Odamız bün-
yesindeki İhracat Destek Ofisimiz ile ihracatçılarımıza 
rehberlik hizmeti verirken, yine sektörlere yönelik yurt 
dışı fuarlara teknik inceleme gezileri ve ikili iş 
görüşmeleri düzenliyoruz. İhracatta he-
def pazar araştırmaları ve istihbarat 
yöntemleri başta olmak üzere çeşitli 
eğitimler organize ediyor, ülke ta-
nıtım toplantılarımız ile ihracat ya-
pan ya da ilk defa ihracat yapacak 
firmalarımıza potansiyel pazarlarlar 
hakkında destek oluyoruz. Firmala-
rımızın talepleri doğrultusunda bu 
tür çalışmalarımıza aralıksız devam 
edeceğiz. Tüm bu hizmetlerimiz ve 
sanayicilerimizin azimli çalışmaları 
ile bu yıl da ihracatta yeni bir rekor 
kıracağımıza inanıyorum.”

BAŞKAN BÜYÜKEĞEN’DEN 
İHRACATIN DEVLERİNE TEBRİK
Konya Sanayi Odası (KSO) Başkanı Mustafa Büyükeğen, Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) tarafından açıklanan Türkiye’nin İlk 1000 İhracatçısı arasındaki 6 Konyalı firma-
yı tebrik ederek, Konya’nın ihracattaki başarısının artarak devam edeceğini söyledi

Sıra No FİRMA ADI

110 S.S.P Otomotiv

283 Konya Şeker

341 Erser Grup

448 YPS Global Otomotiv

905 Araştırmaya katılmayan firma

917 Memak Makine
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İstanbul Sanayi Odası, Türki-
ye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
Araştırması’nın 2023 sonuçlarını 
açıkladı. Araştırma sonuçlarını de-
ğerlendiren Konya Sanayi Odası 
(KSO) Başkanı Mustafa Büyükeğen, 
listede 8 firma ile yer alan Kon-
ya’nın üretim, ihracat ve istihdam 
ile Türk sanayisinin öncü şehirlerin-
den biri olduğunu söyledi.

KONYA, LİSTEDEKİ 
GÜCÜNÜ ARTIRDI
Açıklamasında Konya’nın dev-

ler listesindeki gücünü artırdığını 
kaydeden Başkan Büyükeğen, 
“Konya’mız 12 organize sanayi böl-
gesi, 100’den fazla sanayi sitesi ve 
muhtelif yerlerdeki üretim tesisleri 
ile ülkemizin sanayi üretimine güç-
lü katkı vermeye devam ediyor. 

Konya’mız üretimdeki gücü ile Tür-
kiye’nin önemli sanayi merkezle-
rinden biri haline gelmiş durumda. 
Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuru-
luşu arasında yer alan firmalarımız 
da bunun en büyük göstergesi. 
Sanayi devlerinin bulunduğu lis-
tede geçtiğimiz yıl 7 firmamız yer 
alırken, bu yıl firma sayımız 8’e yük-
seldi. Konya Şeker, AYD Otomotiv, 
Eti Alüminyum, TÜMOSAN Motor, 
Panagro Tarım, Daxler Enerji, Enka 
Süt ve Ova Un firmalarımız İlk 500 
Büyük Sanayi Kuruluşu arasında 
yer adı. Listede yer alma başarısı 
gösteren tüm firmalarımızı ve ça-
lışanlarını yürekten kutluyorum. 
Firmalarımızın üretim ve ihracatta-
ki başarısı ile birlikte, şehrimiz çok 
daha güzel başarılara imza atacak-
tır” diye konuştu.

Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu arasında Konya’dan 8 firma 
yer aldı. Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, listede 
yer alma başarısı gösteren tüm firmaları ve çalışanlarını tebrik etti

SANAYİNİN DEVLERİ ARASINDA 
KONYA’DAN 8 FİRMA YER ALDI
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Konya Sanayi Odası, sektörlere 
yönelik gerçekleştirdiği proje-
lere bir yenisini daha ekledi. Bu 

kapsamda, Konya Sanayi Odası ve Konya 
Döküm Kümesi tarafından hayata geçi-
rilen ‘Konya Döküm Kümelenmesi Yeşil 
Dönüşüm Ur-Ge Projesi’ Ticaret Bakanlığı 
tarafından kabul edildi. Ur-Ge Projesine 
yönelik değerlendirmelerde bulunan KSO 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, bu proje ile 
Konya döküm sektörünün yeşil dönüşüm 
sürecinin daha da hızlanacağını söyledi. 
Döküm sektörünün Konya’nın en güçlü 
olduğu sektörlerin başında geldiğini ve 
sektörün bu gücünü daha da artırmak için 
çalıştıklarını aktaran Başkan Büyükeğen, 
“Sınırda Karbon Düzenlemesi Mekanizma-
sına tabi olacak öncelikli sektörlerden biri 
olan döküm sektörümüzün yeşil 
dönüşüm sürecini destekle-
mek amacıyla Konya Döküm 
Kümelenmesi Yeşil Dönü-
şüm Ur-Ge Projemizi hayata 
geçirdik. Toplam 5 milyon 
dolar bütçeli ilk projemiz, 
sektördeki 15 firmamız için 
onaylandı. Proje kapsamında 
yapacağımız çalış-
malar ile Kon-
ya döküm 
sektörünün 
yeşil dönü-
ş ü m ü n e 
katkı vere-

rek firmaların karbon ayak izlerini azaltma-
yı ve sürdürülebilir üretim yöntemlerine 
geçişlerini desteklemiş olacağız. Böylece 
sektör sanayicilerimiz, çevre dostu üretim 
süreçlerine ayak uyduracak ve rekabet 

güçlerini de artırmış olacak. Döküm sek-
törümüzden gelen yoğun talep üze-

rine 27 firmamız için iki yeni Yeşil 
Dönüşüm Ur-Ge Projesi başvurusu 

daha gerçekleştireceğiz.” dedi. 
3 MİLYON 750 BİN 
DOLAR DESTEK 
Toplam 5 milyon dolar büt-

çeli Ur-Ge projesi kapsamında 
yapılacak faaliyetler için 

sektör sanayicileri-
ne yüzde 75 ora-
nında, 3 milyon 
750 bin dolara 
yakın destek 
verileceğinin 

altını çizen Büyükeğen, şunları söyledi: “Ur-
Ge Projemiz kapsamında, firmalarımızın 
ihtiyaç ve rekabet analizlerini belirleyerek, 
bunların geliştirilmesine yönelik eğitim, 
danışmanlık ve tanıtım faaliyetleri gerçek-
leştireceğiz. Sektör sanayicilerimizin yurt 
dışı pazarlara daha etkin açılmalarını sağla-
mak için yurt dışı pazarlama ve danışman-
lık hizmetleri vereceğiz. Proje ile yapacağı-
mız tüm bu çalışmalar kapsamında Konyalı 
döküm sanayicilerimize, yaklaşık 3 milyon 
750 bin dolara yakın destek sağlamış ola-
cağız. Ur-Ge projemizin sektörümüze ha-
yırlı olmasını diliyorum.”

5 MiLYON DOLARLIK PROJE 
KSO’DAN DÖKÜM SEKTÖRÜ İÇİN YEŞİL DÖNÜŞÜM ATAĞI: 

ONAYLANDI Konya Sanayi Odası tarafın-
dan hazırlanan, toplam 
5 milyon dolar bütçeli ‘Konya 
Döküm Kümelenmesi Yeşil 
Dönüşüm Ur-Ge (Uluslarara-
sı Rekabetçiliğin Geliştirilme-
si) Projesi’ Ticaret Bakanlığı 
tarafından kabul edildi. 
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Konya Sanayi Odası, InnoPark Kon-
ya Teknoloji Geliştirme Bölgesi ve 
Türk Havacılık Uzay Sanayii (TU-

SAŞ) iş birliği ile ‘TUSAŞ Yan Sanayi Çalıştayı’ 
gerçekleştirildi. Toplantıda konuşan Konya 
Sanayi Odası (KSO) Başkanı Mustafa Büyü-
keğen, savunma sanayinde Türkiye’nin 4. 
büyük ihracatçısı olan Konya’nın TUSAŞ’ın 
projelerine her türlü desteği vermeye hazır 
olduğunun altını çizdi. 

Konya’nın savunma sanayindeki kabi-
liyetlerinin konuşulduğu ve TUSAŞ’ın te-
darik yönteminde tedarikçilerinden neler 
beklediğinin anlatıldığı ‘TUSAŞ Yan Sanayi 
Çalıştayı’na Konya Sanayi Odası Başka-
nı Mustafa Büyükeğen, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı M. Zahid Çatlı, Yönetim 
Kurulu Üyesi Kemal Özarpa, TUSAŞ Sanayi-
leşme Direktörü Mehmet Şahan ve ekibi ile 
Konyalı sanayiciler katıldı. 

METALE DAYALI SANAYİDE 
ÖNCÜ ŞEHİR KONYA 
InnoPark Konya Teknoloji Geliştirme 

Bölgesi’nde gerçekleştirilen toplantının 
açılışında konuşan KSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın 
makine, otomotiv, döküm, savunma sa-
nayi, araç üstü ekipman gibi metale dayalı 
pek çok sektörde Türkiye’nin öncü şehirleri 
arasında yer aldığını söyledi. 

Konyalı sanayicilerin savunma sanayi 
sektöründe de önemli başarılara imza at-
tığını kaydeden Başkan Büyükeğen, “Sa-
vunma ve havacılık sanayinde, İstanbul, 
Ankara ve Eskişehir’in ardından ülkemizin 
4. büyük ihracatçısıyız. Hem Konya’mızın, 
hem de ülkemizin savunma sanayinde 
gösterdiği milli başarılarla gurur duyuyo-
ruz. Hepimizin yüreğini kabartan bu ba-
şarılarda, dünyanın 100 büyük savunma 
sanayi şirketi arasında yer alan TUSAŞ’ın 
projelerinin payı çok büyük. TUSAŞ’ın ge-
liştirdiği taarruz helikopteri, insansız hava 
araçları, Milli Muharip Uçağımız KAAN 
bunlardan sadece birkaçı. Konyalı sana-
yiciler olarak biz, TUSAŞ’ın bu projelerine 
ve diğer tüm projelerine her türlü desteği 
vermeye, TUSAŞ ile yeni iş birlikleri geliştir-
meye hazırız” dedi.  

Başkan Büyükeğen, Oda olarak sektöre 
yönelik düzenledikleri iş gezileri, ikili iş gö-
rüşmeleri, tedarikçi geliştirme programları 
ve iki yılda bir yapılan Konya Savunma Sa-
nayi Tedarikçi Buluşmaları gibi çalışmalara 
da devam edeceklerini sözlerine ekledi. 

KONYA’DA BİR KÜMELENME 
OLUŞTURMAK VE KONYA 
İLE ÇALIŞMAK İSTİYORUZ
Başkan Büyükeğen’in konuşmasının 

ardından söz alan TUSAŞ Sanayileşme 

Direktörü Mehmet Şahan da, TUSAŞ’ın 
çalışma alanları hakkında bilgiler verdi. 
Savunma ve havacılık sanayinin ileri tek-
noloji üretim isteyen stratejik bir alan ol-
duğuna vurgu yapan Şahan, Konya ile de 
bu alanda çalışmak istediklerini ve burada 
bir kümelenme oluşturmak istediklerini 
ifade etti. Şahan, “TUSAŞ olarak büyüme-
yi özgün ürünlerimiz ve tedarikçilerimiz 
ile perçinlemek istiyoruz. Bu savunma ve 
havacılık sanayi için çok kıymetli. Bunu 
sürdürülebilir kılmak istiyoruz. Havacılık ve 
savunma ileri teknoloji üretim isteyen bir 
alan. Yüksek kalite isteyen işler ve sertifikas-
yon zorunluluğu var. Biz ülkenin topyekûn 
bu seviyede yer almasını istiyoruz. Bu hem 
stratejik ürünlerin üretimi hem de istihdam 
için çok önemli. Bunun için de çeşitli illerde 
kümelenmeler meydana getiriyoruz. Kon-
ya’da da bir kümelenme meydana getirip, 
çalışmak istiyoruz. Sonunda netice alaca-
ğımız bir çalışma meydana gelir diye ümit 
ediyorum. Sanayicilerimiz ne kadar arzulu 
olursa, burada ciddi bir kümelenme mey-
dana getiririz” şeklinde konuştu. 

Konuşmaların ardından TUSAŞ uz-
manları tarafından tedarik süreçlerine 
yönelik bilgilendirmeler gerçekleştirildi 
ve Konyalı sanayiciler ile ikili görüşmeler 
yapıldı. 

KSO BAŞKANI BÜYÜKEĞEN:

TUSAŞ’IN TÜM PROJELERİNE 
DESTEK VERMEYE HAZIRIZ

SAVUNMA SANAYİNDE KONYA VE TUSAŞ İŞ BİRLİĞİ GÜÇLENİYOR
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Konya Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Mehmet Zahid Çatlı’nın 
ev sahipliğinde yapılan toplantıya Ekono-
miden Sorumlu Eski Devlet Bakanı Prof. Dr. 
Işın Çelebi ile Konyalı sanayiciler ve iş yeri 
temsilcileri katıldı.

Toplantının açılışında konuşan KSO  
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı M. Zahid 
Çatlı, Konya’nın üretim ve ihracatı ile ilgili 
bilgiler verdi. Konya’nın 195 ülkeye 3 milyar 
305 milyon dolar ihracat gerçekleştirdiğini 
aktaran Çatlı, “İhracatımızın yüzde 94’ünü 
sanayi mamulleri oluşturuyor. Makine, oto-

motiv, demir ve demir dışı metaller, plastik, 
ayakkabı ve kimya gibi sektörlerde Türki-
ye’nin önemli üretim ve ihracat üslerinden 
biriyiz. Makine sektöründe, Türkiye’nin 4. 
büyük, otomotiv sektöründe 7. büyük ih-
racatçı il konumundayız. Son yılların parla-
yan yıldızı savunma ve havacılık sanayinde 
de Türkiye’nin 4. büyük ihracatçısıyız” dedi.

Sanayicilerin en önemli sorunlarının 
başında insan kaynağı ve finansmana eri-
şimin geldiğini aktaran Çatlı, firmaların 
sürdürülebilir üretim ve rekabet güçlerini 
kaybetmemeleri için daha ucuz maliyetli 

finansmana erişim imkanının ve farklı fi-
nansal desteklerin hayata geçirilmesi ge-
rektiğini sözlerine ekledi.

Daha sonra konuşan Ekonomiden So-
rumlu Eski Devlet Bakanı Prof. Dr. Işın Çele-
bi ise, 2024 yılına dair görüşlerini paylaşa-
rak, sanayicilerin sorularını yanıtladı.

Programın devamında Yeminli Mali 
Müşavir Coşkun Gülen ve Yeminli Mali Mü-
şavir Göksel Gençaslan, şirketlerin halkla 
arz süreçleri ile enflasyon muhasebesi ko-
nularında bilgiler verdiler.

Konya Sanayi Odası tarafından, ‘2024 Yılında Firmaların Finans-
man Araçlarına Erişimi ve Çözüm Önerileri’ programı gerçekleştirildi

KSO’DA FİRMALARIN FİNANSMAN 
ARAÇLARINA ERİŞİMİ KONUŞULDU
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Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 
Büyükeğen’in ev sahipliği yaptığı ziyarete, 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Meclis Baş-
kanı Zorlu Töre, Türkiye - KKTC Parlamen-
tolar Arası Dostluk Grubu Başkanı, AK Parti 
Konya Milletvekili Orhan Erdem, Konya Vali 
Yardımcısı Aydın Erdoğan, önceki dönem 
Konya Milletvekili Mustafa Kabakcı ve KSO 
Yönetim Kurulu Üyeleri katıldı.

KKTC Meclis Başkanı Töre’ye Konya sa-
nayisi hakkında bilgiler veren Konya Sanayi 
Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, Kon-
ya’nın Türkiye’nin önde gelen sanayi şehir-

leri arasında yer aldığını söyledi. Konya’nın 
195 ülkeye 3 milyar 305 milyon dolar ihra-
cat gerçekleştirdiğini belirten Büyükeğen, 
“Makineden otomotiv endüstrisine, savun-
ma sanayinden gıdaya, plastikten ayak-
kabıya değin hemen her sektörde iddialı 
işletmelerimiz var. Makine ve aksamları 
sektöründe Türkiye’nin 4. büyük ihracatçı-
sıyız. Savunma ve havacılık sanayinde yine, 
ülkemizin 4. büyük ihracatçıyız. Ayrıca oto-
motiv endüstrisinde de ülkemizin 7. büyük 
ihracatçısıyız” dedi.

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti ile olan 

ticari ilişkileri daha ileriye taşımak istedikle-
rini aktaran Büyükeğen, şöyle devam etti: 
“Konya olarak, geçtiğimiz yıl Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyetimize; gıda ürünleri, plas-
tik ürünler, makine ekipmanları, otomotiv 
yedek parça, mobilya gibi sektörlerde 16 
milyon 975 bin dolar ihracat yaptık. Biz bu 
rakamın daha da artmasını arzu ediyoruz. 
Konya Sanayi Odası olarak, KKTC ile ticari 
iş birliğimizi geliştirecek her türlü çalışmayı 
yapmaya hazırız.”

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC) Meclis Başkanı Zorlu Töre, beraberindeki heyet ile birlikte Kon-
ya Sanayi Odası’nı ziyaret etti. KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen’in, Konya sanayisi hakkında bilgiler 
verdiği ziyarette, KKTC ile Konya’nın ticari ilişkilerinin daha ileriye nasıl taşınabileceği istişare edildi

KKTC MECLİS BAŞKANI TÖRE
KSO’YU ZİYARET ETTİ

“KONYA İLE DAHA İYİ İLİŞKİLERİMİZ 
OLMASINDAN MUTLULUK DUYARIZ”
Ev sahipliğinden dolayı KSO Başkanı 

Mustafa Büyükeğen’e teşekkür eden KKTC 
Meclis Başkanı Zorlu Töre de, Konya’da ol-
maktan dolayı memnun olduğunu belirte-
rek, Türkiye’nin güçlü bir ülke olduğunu ve 
Kıbrıs’ı ileri taşımaya Türkiye’nin gücünün 
yeteceğini söyledi. Konya’dan da övgü ile 
söz eden KKTC Meclis Başkanı Töre, “Konya 
hem tarım alanında hem sanayi alanında, 
pek çok alanda hamleler yapmış, gelişmiş 
bir şehir. Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti ile 
Konya’nın daha sıkı ilişkileri olmasından 
mutluluk duyarız” diye konuştu.
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Programın açılışında konuşan 
Kayıhan Özdemir Turan, “Konya 
enleri ile öne çıkan bir kentimiz. 

Öncelikle ülkemizin tahıl deposu ve un, 
şeker, tohum üretiminde ülkemizde lider 
konumda. 1.6 milyar dolar dış ticaret fazlası 
veren Konya’nın, toplam dış ticaret hacmi 
5 milyar dolar civarında. Konya’nın ihracat 
yaptığı ülkelerin başında Rusya geliyor. 
Ortadoğu ve Avrupa’ya da büyük ölçüde 
ihracat gerçekleştiriliyor. Yapılan ihracatta 
karayolu ön plana çıksa da deniz yolunun 
da payı yüksek” ifadelerini kullandı.

“2024 YILI DA ZORLU GEÇECEK”
Erkon Döküm A.Ş. Yönetim Kurulu 

Üyesi ve İhracat Müdürü Değer Erkuş ise, 
“2023 yılında zorlu bir süreç geçirdik ve 
görüyoruz ki 2024 yılında da yine zorlu bir 
süreç bizi bekliyor. Erkon Döküm olarak 
geçtiğimiz yıl yaklaşık 20 bin tonluk üreti-
mimizi ihraç ettik. Bu süreçte bizi etkileyen 
en önemli etken fiyatlardaki değişkenlik 
oldu. İhracat yaparken kısa süreli değişik-
likleri müşterimize yansıtamıyoruz. Lojistik 
tarafındaki değişiklikler de bu anlık fiyat 
değişimlerini genel olarak olumsuz etkili-

yor. Özellikle deniz taşımacılığında kontey-
ner bulunamıyor olması, ticaret hatlarında 
ülkemizin tercih edilebilirliği gibi konular-
da problemler yaşanıyor” dedi.

“ALTERNATİF TİCARET YOLLARI 
KULLANILMAYA BAŞLANACAK”
DTO Meclis Üyesi Haldun Kavar deniz 

ticaret yollarının kontrol altında tutulması 
üzerine yaptığı sunumda özellikle bo-
ğazların önemine vurgu yaparak, “İnsan 
vücudu açlığa ya da susuzluğa günlerce 
dayanabilir ama boğazı sıkıldığında ancak 
birkaç dakika dayanabilir. İşte ticaret yol-
larının durumu da buna benziyor. Bugün 
özellikle Aden Boğazı’nın sıkılmış olması 
ticaret yollarını yaralıyor. Çin’den çıkan bir 
gemi, Akdeniz Bölgesine ve Avrupa’ya, 
Aden Boğazı’ndan geçerek ortalama bir 
ayda geliyorken bu boğaz kapandığında 
Güney Afrika’dan, Ümit Burnu’ndan dola-
şarak geldiğinde üç dört ay kadar bir süre 
geçiyor. Bu durum bütün maliyetleri artır-
mış oluyor. Bu da en nihayetinde tüketi-
ciye yansıyor. Peki Aden Boğazını kapatıp 
milyonlarca dolarlık gemileri engelleyen 
şey nedir? Sadece 1200 dolarlık bir dron. 

Yemen’de Husiler’in bir gemiyi hedef al-
ması Aden Boğazı’nın kapanmasına se-
bep oluyor. Bu tehlike bütün boğazlar için 
geçerli. Ayrıca Panama Kanalı da bugün 
iklim krizinden dolayı yüzde 30 kapasite 
ile çalışıyor. Burası da çok sağlıklı çalışmı-
yor. Ticaret yollarını kısaltan bu boğazların 
yerine alternatif olarak Kuzey Buz Denizi 
karşımıza çıkıyor. Buradaki buzullar eriyor 
ve on yıl içerisinde artık tamamen erimiş 
ve bir ticaret yolu olarak kullanılıyor olacak” 
şeklinde konuştu.

“MALİYET DÜŞÜRÜLÜRSE 
TERCİH EDİLEBİLİRLİK ARTAR”
TND Başkanı Hakkı Başman lojistik 

sektörünün hareketliliğine dikkat çekerek, 
“Lojistik her daim hareketli bir sektör. Özel-
likle Türkiye’de ihracat harici iç piyasa her 
zaman hareketlidir. Dönem dönem iniş 
ve çıkışlar yaşansa da ticaret bir şekilde 
devam ediyor. Pandemi döneminde bile 
pek çok sektör paydos ederken lojistik sek-
törü çalışmaya devam etti. En nihayetinde 
maske, dezenfektan gibi ürünlerin ulaştı-
rılması konusunda hareketlilik devam etti. 
Dünya’nın bugünkü şartlarında lojistiğin 
durması hayatın durması anlamına geliyor. 
Bu anlamda hareketliliğin devam edeceği 
ve durmayacağı bir noktadayız. Ama artan 
maliyeler, piyasalardaki uygulanan ekono-
mik politikalar lojistik sektörünü olumsuz 
etkiledi. 2023 yılı beklentileri çok karşıla-
yamadı ve maalesef 2024 de çok aydınlık 
görünmüyor” şeklinde konuştu.

Programın devamında, panelistler katı-
lımcıların lojistik ile ilgili sorularını cevapladı.

KSO’DA, DÜNYA TİCARET YOLLARININ 
SON DURUMU DEĞERLENDİRİLDİ

Konya Sanayi Odası tarafından, “Ulus-
lararası Tedarik Zincirinde Kırılmalar 
ve Olası Etkileri” paneli gerçekleştirildi. 
Lojistik Hizmet Sağlayıcıları Derneği 
(LojiDer) Başkanı Kayıhan Özdemir Turan 
moderatörlüğünde, Deniz Ticaret Odası 
(DTO) Meclis Üyesi Haldun Kavrar, Türkiye 
Nakliyeciler Derneği (TND) Başkanı Hakkı 
Başman ve Erkon Döküm A.Ş. İhracat 
Müdürü Değer Erkuş, tedarik zincirindeki 
kırılımlar ile ilgili bilgiler verdiler
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Büyükelçi’ye Konya sanayisi hak-
kında bilgiler veren Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, şehir ge-
nelindeki 12 organize sanayi bölgesi, 
106 küçük sanayi sitesi ile Konya’nın 
önemli bir üretim ve ihracat şehri ol-
duğunu söyledi. 3500’e yakın ihracatçı 
firmanın 195 ülkeye ihracat gerçekleş-
tirdiği bilgisini paylaşan Büyükeğen, 
“Konya olarak makine ve aksamları, 
otomotiv endüstrisi, gıda ve tarıma da-
yalı sanayide çok güçlü bir konumdayız. 
Ayrıca ayakkabı, savunma sanayi, kimya 
gibi sektörlerde de önde gelen şehirler 
arasındayız. Dünyanın neredeyse tama-
mı ile ticaret yapıyoruz. Endonezya da 
bizim ihracat yaptığımız ülkelerden biri. 
Konya olarak Endonezya ile ticari iş bir-
liğimizi daha da artırmak istiyoruz. Bu-
nun için de her türlü çalışmayı yapmaya 
hazırız” dedi.

BÜYÜKELÇİ’DEN İŞ BİRLİĞİ 
VE YATIRIM DAVETİ
Ev sahipliğinden dolayı Başkan 

Büyükeğen’e teşekkür eden Endonez-
ya’nın Ankara Büyükelçisi Achmad Rizal 
Purnama ise, Konya’nın kendileri için 
ayrı bir yeri olduğunu, Konya ile ilişki-
lerini daha fazla geliştirmek istediklerini 
vurguladı. Büyükelçi Purnama, “Konya 
sanayisinin çok büyük olduğunu biliyo-
ruz. Çok farklı sektörlerde üretim yapılı-
yor. Burada üretim yapan iş adamları ile 
Endonezya’daki iş adamlarını bir araya 
getirmek ve ticareti daha fazla artırmak 
istiyoruz. Hangi alanlarda iş birlikleri ve 
devamında ikili iş görüşmeleri (B2B) 
yapılabileceğini sizler ile istişare etmek 
üzere Konya’ya geldik. Biz her türlü des-
teği vermeye hazırız. Ayrıca Konya’nın 
OSB konusundaki tecrübelerinden da 
faydalanmak istiyoruz” diye konuştu.

ENDONEZYA ANKARA BÜYÜKELÇİSİ

KSO’YU ZİYARET ETTİ
Endonezya Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Achmad Rizal Purnama, 
beraberindeki heyet ile Konya Sanayi 
Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen’i 
ziyaret etti. İki ülke arasındaki dostluk 
ilişkilerinin konuşulduğu ziyarette, 
Konya ile Endonezya’nın ticari iş 
birliğini daha fazla artırmak için neler 
yapılabileceği istişare edildi.
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Konya Sanayi Odası Başkanı Mus-
tafa Büyükeğen ve MEVKA Genel 
Sekreteri Dr. İhsan Bostancı ta-

rafından imzalanan protokol ile Mevlana 
Kalkınma Ajansı tarafından ilan edilecek 
2024 Yılı İmalat Sanayinde Dönüşüm Tek-
nik Destek Programı kapsamında destek 
almaya hak kazanacak işletmelerin enerji 
etütleri Konya Sanayi Odası tarafından ha-
zırlanacak.  

İmza töreninde konuşan Konya Sana-
yi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, Oda 
olarak sanayide enerji verimliliğini artırmaya 
yönelik çalışmalarını sürdürdüklerini söyle-
yerek, bu kapsamda daha önce KOP Kalkın-
ma İdaresi Başkanlığı ve Sanayi ve Teknoloji 
il Müdürlüğü ile Mobil Etüt Aracı Projesi’ni 
hayata geçirdiklerini, şimdi de MEVKA ile bir 
protokol imzaladıklarını söyledi. 

KOP Kalkınma İdaresi Başkanlığı ve Sa-
nayi ve Teknoloji il Müdürlüğü ile hayata 
geçirdikleri Mobil Etüt Aracı ile bu zamana 
kadar 61 firma ve kurumda enerji etüdü yap-
tıklarını aktaran Başkan Büyükeğen, “Konya 
Sanayi Odamız bünyesindeki Enerji Verimli-
liği Etüt Merkezimiz ile sanayi tesislerimize, 
kamu kurum ve kuruluşlarımızda ölçümler 
gerçekleştiriyoruz. Bu zamana kadar KSO 

Enerji Verimliliği Etüt Merkezimiz tarafından 
Mobil Etüt Aracımızla 61 firma ve kurumda 
yapılan enerji ölçümlerinde, 124,7 milyon 
lira tutarında, toplam amortisman süresi 1 
yıldan az olan 5 bin 637 TEP enerji tasarru-
fu sağlandı. Yine bu ölçümler ile yıllık 26 bin 
470 ton karbondioksit salınımının önüne 
geçilmiş oluyor. Mevlana Kalkınma Ajansı-
mız ile birlikte yaptığımız bu protokol ile de, 
Konya-Karaman Bölgesi’nde destek almaya 
hak kazanan ve bölgemizde yer alan imalat-
çı işletmelerin, imalatçı kooperatiflerin enerji 
etütlerinin hazırlanmasına katkıda buluna-
cağız. Verimli enerji kullanımının öneminin 
her geçen gün arttığı bu dönemde, hayata 
geçirdiğimiz protokolümüzün bölgemiz ve 
işletmelerimiz için hayırlı olmasını temenni 
ediyorum” dedi.

FİRMALARA 100 BİN TL 
DESTEK SAĞLANACAK
Daha sonra konuşan MEVKA Genel 

Sekreteri Dr. İhsan Bostancı da, işletmele-
re verilecek olan destekler hakkında bilgi 
verdi. Firmalara 100 Bin TL destek verile-
ceğini aktaran Bostancı, şunları söyledi: 
“Konya Sanayi Odamız ile imzaladığımız 
sözleşme ile Ajansımız tarafından hazır-
lıkları tamamlanan ve kısa süre içerisinde 

ilan etmeyi hedeflediğimiz 2024 Yılı Teknik 
Destek Programımız kapsamında destek 
almaya hak kazanan ve bölgemizde yer 
alan imalatçı işletmelerin, imalatçı koope-
ratiflerin enerji etütlerinin hazırlanmasına 
katkıda bulunmayı amaçladık. Ajansımız 
tarafından daha önce enerji etütleri konu-
sunda desteklenen 16 projeye 1 milyon 
250 Bin TL kaynak aktarıldığını da bu vesile 
ile dile getirmek istiyorum. Bu sözleşme 
ile de Ajansımız teknik destek programı 
kapsamında destek alacak her firma için 
hazırlanacak enerji etüt raporlarına 100 bin 
TL destek sağlanacaktır. Ajansımız desteği 
ile Konya Sanayi Odamız tarafından hazır-
lanacak olan enerji etütleri sayesinde, des-
tekten faydalanacak firmalarımızın enerji 
yönetim sistemleri, kazanları, tesisatları, 
iklimlendirme ve havalandırma sistemleri, 
basınçlı hava sistemleri, indüksiyon ocak-
ları, elektrik dağıtım sistemleri, elektrik 
motorları ve pompa sistemleri kontrol 
edilerek üretimde kullanılan enerjinin na-
sıl daha verimli hale getirileceği yapılacak 
yeni yatırımlarla ne kadar tasarruf edileceği 
ve amortisman süreleri gibi pek çok konu 
ayrıntılı olarak ele alınarak kapsamlı bir ra-
por ortaya konulacaktır.”

KSO VE MEVKA’DAN ENERJİ 
VERİMLİLİĞİNDE İŞ BİRLİĞİ PROTOKOLÜ

Konya Sanayi Odası ve 
Mevlana Kalkınma 
Ajansı tarafından 
TR52 Bölgesindeki 
işletmelerin 
Enerji Etütlerinin 
hazırlanmasına yönelik 
protokol imzalandı
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Konya Sanayi Odası tarafından 
‘Serbest Bölge Destekleri, Ülke-
mize ve Yatırımcılara Sağladığı 

Avantajlar’ konulu bilgilendirme toplantısı 
gerçekleştirildi. Konya Sanayi Odası Yöne-
tim Kurulu Başkan Yardımcısı M. Zahid Çat-

lı’nın ev sahipliğinde yapılan toplantıda, 
Serbest Muhasebeci Mali Müşavir Bilgen 
Salih Narlı tarafından, serbest bölgelerdeki 
avantajlar anlatıldı.

Türkiye’de 20 tane serbest bölge ol-
duğunu ve buralardaki avantajları anlatan 
Narlı, “Türkiye’deki serbest bölgelerde şu 
anda gıda işleme ve paketleme, tekstil, 
elektrik-elektronik, makine, otomotiv, tıb-
bi malzeme, havacılık ve bilişim sektörleri 
öne çıkıyor. Serbest bölge içerisindeki fir-
malara kurumlar vergisi, personel gelir ver-
gisi, katma değer vergisi, gümrük vergisi, 
damga vergisi ve harçlar ile özel tüketim 
vergisi avantajları sağlanmaktadır. Firmalar 
için, vergi dışı olarak da buralarda azaltıl-
mış bir bürokrasi var. Firmalar, sınırsız süreli 
stok bulundurabilmekte, lojistik avantajlar 
ile birlikte liman masrafları minimuma in-
mektedir”  dedi.

Narlı, sunumunun devamında firmala-
rın sorularını cevaplandırdı.

KSO’DA, SERBEST BÖLGE 
DESTEKLERİ KONUŞULDU
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Konya Sanayi Odası Başkanı Mus-
tafa Büyükeğen, yönetim kurulu 
üyeleri ile birlikte 20 ülkeden 

400’den fazla firmanın katıldığı Konya Ta-
rım Fuarı’nı ziyaret etti. Stant açan firmaları 
tebrik eden Başkan Büyükeğen, Konya’nın 
tarım makineleri sektöründe Türkiye’nin 
lider şehri olduğunu vurguladı.  

Fuar ziyaretinin ardından değerlen-
dirmelerde bulunan KSO Başkanı Mustafa 
Büyükeğen, Konya’nın Türkiye’nin önemli 
sanayi merkezlerinden biri haline geldiği-
ni, şehrin yatırım, üretim ve ihracat odaklı 
büyüdüğünü kaydetti. Konya sanayisinin 

gelişmesine tarım makineleri sektörünün 
de ciddi katkılar verdiğini aktaran Büyü-
keğen, “Türkiye genelinde, tarım alet ve 
makineleri sektöründe bin 336 kayıtlı iş 
yeri bulunuyor. Bu işletmelerin yüzde 
28’i, yani 379’u şehrimizde üretim yapıyor. 
Konya’mız, sektörde Türkiye’nin en fazla 
üreticisi bulunan ili. Şehrimizde, bu sek-
törde mühendis, teknisyen, usta, işçi ve 
idari çalışan olmak üzere 8 binden fazla 
kişi istihdam ediliyor. Ayrıca, 2023 yılın-
da tarım makineleri alanında Ankara’nın 
ardından en fazla ihracat yapan ikinci il 
olduk. Bu kapsamda gerçekleştirdiğimiz 

170 milyon 963 bin dolarlık ihracat ile 
Türkiye’nin tarım makineleri sektöründe 
yaptığı ihracatın yüzde 12,5’ini Konya 
olarak biz gerçekleştirdik. Sektörün ve 
Konya’mızın büyümesine katkı veren tüm 
sanayicilerimize ve çalışanlarına teşekkür 
ediyorum” diye konuştu.

Büyükeğen, Oda olarak sektörün ge-
lişmesini sürdürebilmesi için ikili iş görüş-
meleri organize ettiklerini, yurt içi ve yurt 
dışı fuarlara teknik iş gezileri düzenledik-
lerini ifade ederek, sanayicilerden gelen 
talepler doğrultusunda bu organizasyon-
lara devam edeceklerini sözlerine ekledi.

BAŞKAN BÜYÜKEĞEN
TARIM FUARI’NI ZİYARET ETTİ



BİZDEN HABERLER

46 | YAZ 2024 YAZ 2024 | 47

KONYALI SANAYiCiLERDEN

iNCELEME GEZiSi

Konya Sanayi Odası (KSO), yerli ve 
milli üretimde Konya’nın payını 
artırmak için başlattığı Tedarikçi 

Geliştirme Programına devam ediyor. Bu 
kapsamda, Konyalı sanayiciler, KSO’nun 
organizasyonu ile Ankara’daki Milli Savun-
ma Bakanlığı (MSB) Askeri Fabrikalar Genel 
Müdürlüğü 5. Ana Bakım Fabrika Müdür-
lüğü ile TÜBİTAK SAGE’ye teknik inceleme 
gezisi gerçekleştirdi.

Konya Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Üyesi Ahmet Küçükbacak’ın heyete baş-
kanlık ettiği ziyaretlerde, Konyalı sanayi-
ciler 5. Ana Bakım Fabrika Müdürlüğü ile 
TÜBİTAK SAGE’de, hangi alanlarda iş birlik-
leri yapılabileceklerine dair incelemelerde 
bulundu.

Ziyarette konuşan KSO Yönetim Ku-
rulu Üyesi Ahmet Küçükbacak, Konya 
Sanayi Odası olarak şehrin, yerli ve milli 
savunma sanayine daha fazla destek ve-
rebilmesi için çalışmalar yürüttüklerini ve 
bu kapsamda çeşitli teknik geziler düzen-
lediklerini söyledi. Oda olarak daha önce 
Aselsan, Roketsan, FNSS, TUSAŞ, Makine 

ve Kimya Endüstrisi A.Ş.  ve Alp Havacılık 
gibi ana sanayi firmalarına Konyalı sanayi-
cilerin katılımları ile teknik inceleme gezi-
leri düzenlediklerini aktaran Küçükbacak, 
“Konya’mız savunma sanayinde Türkiye’nin 
en fazla ihracat yapan 4. ili konumunda 
bulunuyor. Geçtiğimiz yıl savunma ve ha-
vacılık sanayinde 141 milyon 382 bin dolar 
ihracat gerçekleştirerek, İstanbul, Ankara 
ve Eskişehir’in ardından sektörde en fazla 
ihracat yapan 4. il olmayı başardık. Oda 
olarak biz de sanayicilerimizin savunma 
sanayine daha fazla çalışabilmesi için çe-
şitli programlar organize ediyoruz. Başlat-
tığımız Tedarikçi Geliştirme Programı kap-

samında, Milli Savunma Bakanlığı Askeri 
Fabrikalar Genel Müdürlüğü 5. Ana Bakım 
Fabrika Müdürlüğü ve TÜBİTAK SAGE’ye 
bir teknik inceleme gezisi gerçekleştirdik. 
Programımız sanayicilerimiz için oldukça 
verimli geçti. İnanıyorum ki bu ziyaretin 
olumlu sonuçlarını önümüzdeki günlerde 
hep birlikte göreceğiz” dedi.

Küçükbacak, 5. Ana Bakım Fabrika Mü-
dürü Tuğgeneral Kadir Eğriboyun ile 5. Ana 
Bakım Fabrika Teknik Müdürü Albay Can 
Candan ve TÜBİTAK SAGE Enstitü Müdürü 
Hüseyin Atabay ile ekibine Konyalı sanayi-
cilere gösterdikleri ilgiden dolayı teşekkür 
etti.

ASKERi FABRiKALARA 
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Konya sanayisini temsil eden Kon-
ya Sanayi Odası meslek komite-
lerinin başkanları, Vali Vahdettin 

Özkan ile istişare toplantısında bir araya 
geldi. Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 
Büyükeğen’in ev sahipliğinde yapılan top-
lantıda komite başkanları, sektörlerin so-
runlarını ve taleplerini dile getirdi, çözüm 
önerileri istişare edildi.

Konya Sanayi Odası’nın 24 meslek ko-
mitesinin başkanlarının katıldığı toplan-
tıya, Konya Valisi Vahdettin Özkan, Konya 
Büyükşehir Belediye Başkan Vekili Mustafa 
Uzbaş, Konya İl Milli Eğitim Müdürü Murat 

Yiğit, Konya Sanayi Odası Meclis Başkanı 
Memiş Kütükcü ile Konya Sanayi Odası’nın 
ve Konya Organize Sanayi Bölgesi’nin yö-
netim kurulu üyeleri de iştirak etti.

Toplantıda Konyalı sanayicilerin sorun-
larını ve taleplerini dinleyen Konya Valisi 
Vahdettin Özkan, “Sanayi Odası Başkanımız 
tarafından bize iletilen sorunları merkezi 
ve yerel düzeydeki idarecilerle paylaşıyo-
ruz. Bu toplantı vesilesi ile konuları bizzat 
ilgili sektörlerden, komite temsilcilerinden 
dinlemek iyi oldu” dedi.

Kurumlar arası iş birliğinin önemine de 
değinen Vali Özkan, “Bütün sektörlerin or-

tak sorunları nitelikli iş gücüne erişim ola-
rak ifade edildi. Üniversite- sanayi iş birliği, 
İŞKUR, Milli Eğitim ve diğer birimler tek tek 
sizin taleplerinize göre program yapmak-
tadır. Milli Eğitim Bakanlığımızın mesleki 
okulları yaygınlaştırması esasen sizin tale-
binizin tezahürüdür” ifadelerini kullandı.

MESLEK KOMİTESİ BAŞKANLARI 
SORUNLARI DİLE GETİRDİ
Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 

Büyükeğen de, Konya sanayisinin üretim 
gücünün, 24 meslek komitesinin temsil 
ettiği sektörlerden geldiğini söyledi. Üre-
timin önündeki engelleri kaldırmak adına, 
meslek komitesi başkanlarından kendile-
rine gelen sorunları çözüme kavuşturmak 
için çalıştıklarını aktaran Başkan Büyüke-
ğen, sektörlerin sorunlarını çözüme ka-
vuşturmanın sanayinin gelişmesi ve daha 
yüksek katma değer üretmesi için çok 
önemli olduğuna dikkat çekti. Konuşmala-
rın ardından söz alan Konya Sanayi Odası 
Meslek Komitesi Başkanları, istihdam başta 
olmak üzere, GES yatırımlarında yaşanan 
sorunlar, işçi-işveren davalarında yaşanan 
problemler ile sektörlerine yönelik sorun-
ları ve talepleri dile getirdi.

VALİ ÖZKAN, SANAYİCİLERİN 
TALEPLERİNİ DİNLEDİ
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Toplantının açılışında konu-
şan Konya Sanayi Odası Baş-
kan Yardımcısı M. Zahid Çatlı, 

Konya sanayisi hakkında bilgiler verdi. 
Konya’nın köklü bir sanayi geçmişine 
sahip olduğunu ve 195 ülkeye ihracat 
gerçekleştirildiğini söyleyen Çatlı, “Kon-
yalı sanayicilerimiz dünyanın her yeri ile 
ticaret yapıyorlar. Yıllık 3,3 milyar doları 
aşkın ihracat gerçekleştiriyoruz. Makine, 
otomotiv, demir ve demir dışı metaller, 
gıda, savunma sanayi, plastik, tekstil, 
kimya gibi sektörler şehrimizin güçlü ol-
duğu sektörlerin başında geliyor. Ame-
rika Birleşik Devletleri de bizim ticaret 
yaptığımız pazarlardan birisi. ABD’ye bu 
yılın ilk 4 ayında 71 milyon 430 bin dolar 
ihracat gerçekleştirdik. Bugün gerçek-
leştirdiğimiz bu toplantının da karşılıklı 
ticaretimizin artmasına katkı sunacağına 
inanıyorum” dedi.  

TÜRK YATIRIMCILARA ÜCRETSİZ 
DANIŞMANLIK HİZMETİ
Daha sonra söz alan Ticaret Müşaviri 

Aziz, Türkiye’deki çeşitli illere giderek orada 
iş dünyası ile bir araya geldiklerini söyledi. 
Konya’nın da sanayide güçlü şehirlerden 
biri olduğunu bildiklerini ve bu yüzden 
Konya’daki sanayicilere yatırım avantaj-
larını anlatmak istediklerini belirten Aziz, 
Amerika’da yatırım ile işlerini büyütmek 
isteyen firmalar için geliştirilen SelectU-
SA Programı hakkında bilgiler verdi. Türk 
firmalara ücretsiz danışmanlık verdiklerini 
ifade eden Aziz, “SelectUSA Programı ile 
ABD’ye yatırım yapmanın avantajlarını 
ortaya koyarken Türk firmalara ücretsiz 
danışmanlık hizmetleri veriyoruz. ABD’de 
yatırım yapmak isteyen ya da mevcut işle-
rini büyütmek isteyen  iş sahiplerine, iş yeri 
açma ve genişletme sürecinde lojistik pro-
sedürü anlamalarına yardımcı oluyoruz. 

Program ile, yatırım fırsatları ve teşvikler 
konusunda yatırımcıları yerel ya da federal 
kaynaklarla buluşturuyor, iş geliştirme için 
federal programlar ve teşvikler hakkında 
bilgi sağlıyoruz. Sektörde yer alan kuruluş-
larla bağlantı kurarak, bilgi ve potansiyel iş 
ortakları bulunmasını sağlıyor, iş yeri kurar-
ken ve işçi çalıştırırken uyulması gereken 
ABD kural ve kanunları hakkında bilgi ve-
riyoruz” diye konuştu.

Aziz, yatırım yapacak eyalete göre ve-
rilecek teşviklerin farklılık göstereceğini 
belirterek, üretim ya da pazarlama yapılan 
sektöre göre doğru eyaletin seçilmesinin 
önemli olduğunu, bu eyaletlerin seçimi 
noktasında yardımcı olabileceklerini söz-
lerine ekledi. Aziz’in sunumunun ardından, 
ABD Ankara Büyükelçiliği Kamu Diploma-
sisi Müdürü Deniz A. Gürsan ve Ticari Ataşe 
Yardımcısı Yaprak Çakılcıoğlu da sanayicile-
rin sorularını cevapladı.

KONYALI SANAYİCİLERE 
ABD PAZARI ANLATILDI

Amerika Birleşik Devletleri 
Ankara Büyükelçiliği Ticaret 

Müşaviri Fred W. Aziz, beraberindeki 
heyet ile birlikte Konya Sanayi Odası 

(KSO)’nı ziyaret etti. KSO Başkan 
Yardımcısı M. Zahid Çatlı ile görüşen 

Ticaret Müşaviri Fred W. Aziz, 
daha sonra Konyalı sanayiciler ile 
bir araya gelerek, ABD pazarındaki 

yatırım avantajlarını 
anlattı.
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Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, 
KOSGEB ve TÜBİTAK TEYDEP ta-
rafından, Dünya Bankası deste-

ği ile hayata geçirilen Türkiye Yeşil Sanayi 
Projesi, Konya Sanayi Odası’nda düzen-
lenen program ile Konyalı sanayicilere 
tanıtıldı. Konya Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Mehmet Zahid 
Çatlı’nın ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
programa, Konya Valisi Vahdettin Özkan, 
KOSGEB Başkanı Ahmet Serdar İbrahim-
cioğlu, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Sanayi Genel Müdür Yardımcısı Dr. Ali 
Murat Sürekli, TÜBİTAK TEYDEP Başkan 
Yardımcısı Dr. Alp Eren Yurtseven, Konya 
Büyükşehir Belediye Başkan Vekili Musta-

fa Uzbaş ile Konyalı sanayiciler ve iş yeri 
temsilcileri katıldı.

Programın açılışında konuşan KSO Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı Mehmet 
Zahid Çatlı, Türkiye Yeşil Sanayi Projesi’nin 
Konya gibi sanayi şehirleri için önemli ol-
duğunu söyledi. Sanayide yürütülecek 
dönüşüm çalışmalarının yüksek maliyetler 
içerdiğine, bu anlamda devlet desteği-
nin önemli olduğuna dikkat çeken Çatlı, 
“Ülkemizin 2053 net sıfır emisyon vizyo-
nu çerçevesinde, sanayide yürütülecek 
dönüşüm çalışmalarının en önemli kısmı, 
finansman kısmı. Dönüşüm projeleri yük-
sek maliyetler içeriyor ve sermaye gerek-
tiriyor. Bu anlamda devletimiz tarafından 

firmalarımızın desteklenmesi büyük önem 
taşıyor. Finansman destekleri olmadan, 
ağırlığını KOBİ’lerin oluşturduğu sanayi 
işletmelerimizin bu yatırımları öz kaynak-
ları ile yapmaları çok da mümkün değil. Bu 
proje, 450 milyon dolarlık kapsamı ile sana-
yicilerimizin dönüşüm faaliyetleri için kri-
tik önemde” dedi. Konya Sanayi Odası’nın 
yeşil dönüşüm ile ilgili yaptığı çalışmalar 
hakkında da bilgi veren Çatlı, işletmelerde 
bu alanda farkındalık oluşturmak için çok 
sayıda faaliyet gerçekleştirdiklerini aktar-
dı. Çatlı, “İnşallah bu sürecin fırsatlarını da 
birlikte yakalayarak, Konya’mızı ve ülkemizi 
daha güçlü, daha yaşanabilir yarınlara bir-
likte ulaştıracağız” şeklinde konuştu.

450 MİLYON DOLAR 
BÜTÇELİ PROJE TANITILDI
450 MİLYON DOLAR 
BÜTÇELİ PROJE TANITILDI
Konya Sanayi Odası tarafından 
Yeşil Sanayi Projesi Tanıtım Toplantısı 
gerçekleştirildi. Konya Sanayi Odası
 Başkan Yardımcısı Mehmet Zahid Çatlı’nın, 
Konya sanayisinin yeşil dönüşüme entegre 
olması için yaptıkları çalışmaları anlattığı 
toplantıda, Konyalı sanayicilere 
450 milyon dolar bütçeli 
Yeşil Sanayi Projesi’nden 
yararlanma çağrısı yapıldı.

Vahdettin ÖZKAN
Konya Valisi

M. Zahid ÇATLI
KSO Başkan Yrd.

A. Serdar İBRAHİMCİOĞLU
KOSGEB Başkanı
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ÇEVRE ÜZERİNDEKİ 
BASKILARIN ARTMASI 
İŞİMİZİ ZORLAŞTIRMAKTADIR
Konya Valisi Vahdettin Özkan da, çevre 

üzerindeki baskıları bertaraf edecek projeler-
den istifade edilmesi gerekliliğinin önemine 
değindi. Vali Özkan, “KOBİ’leri ilgilendiren in-
san sağlığı ve dünyanın selameti açısından, 
çevre üzerindeki baskıları da bertaraf edecek 
projenin uygulanmış olması önemli. Bizimde 
bundan istifade etmemiz lazım. İklim deği-
şikliği, çevre üzerindeki baskıların artması 
işimizi zorlaştırmaktadır. Tüm bu riskleri çok 
iyi bilmek, bunları kontrol altında tutabile-
cek müdahale araçlarının neler olduğunu 
bilecek, devletlerin, milletlerin hedeflerinin 
olması lazım. Bu konuda devletimizin oluş-
turmuş olduğu faaliyetler önemli. Burada, 
yeşilin korunması, sanayinin de bu yeşile kar-
şı duyarlı olması ve bunun projelendirilmesi 
önemli. Buralardan destek almak ama aynı 
zamanda proje kültürü ile neler yapılabile-
ceğini bilmemiz, geliştirmemiz gerekli” dedi.

SANAYİCİLERİN REGÜLASYONLARA 
KARŞI DAYANIKLILIĞI VE EKONOMİK 
KATMA DEĞERİ ARTIRILACAK
KOSGEB Başkanı Ahmet Serdar İbra-

himcioğlu da, Konya’ya projenin hayırlı 
olmasını diledi. 450 milyon dolar bütçeli 
programın 250 milyon dolarını KOSGEB 
olarak sanayiciler ile buluşturacaklarını 
belirten KOSGEB Başkanı İbrahimcioğlu, 
destek verilecek proje alanlarını anlatarak, 
şöyle devam etti: “Sanayimizin yeni dö-
nemde iklim değişiklikleri ile karşı karşıya 

kaldığı bu dönemde, çeşitli regülasyonlar 
karşısında dayanıklılığını ve ekonomik kat-
ma değerini artırmayı ve koruyabilmeyi 
amaçlıyoruz. Önümüzdeki dönemde, kar-
bon emisyonu artışına göre gümrüklerde 
değişiklikler çıkacağını hepimiz biliyoruz. 
Ürettiğimiz ürünü rekabet edebilir halde 
satabilmemiz için bu dönüşümü sağlama 
zorunluluğu bulunuyor. KOSGEB olarak 
biz, Yeşil Sanayi Projesi kapsamında, 250 
milyon doları sanayicimiz ile buluşturaca-
ğız. Burada GES yatırımları, karbon emisyo-
nunu azaltıcı, verimliliği artırıcı, ekonomik 
kalkınmaya fayda sağlayacak, su yönetimi 
ve atık yönetimi alanlarında projelerini ge-
tirenlere destek vereceğiz. Özellikle bun-
lara önem verdiğimizi belirtmek istiyoruz.”

TÜBİTAK 3 FARKLI ALANDA 
DESTEK VERECEK
TÜBİTAK TEYDEP Başkan Yardımcısı Dr. Alp 

Eren Yurtseven de, Yeşil Sanayi Projesi’nin bü-
yük bir dönüşüm fırsatı sunduğunu söyleyerek, 
kurumların birlikte hareket etmesinin, diğer 
projelere de örnek teşkil edeceğini belirtti. TÜ-
BİTAK’ın sorumluluğunda 3 temel alan olduğu-
nu dile getiren Yurtseven, “KOBİ’lere rehberlik 
ve mentörlük hizmeti vereceğiz. Yine belirli bir 
olgunluğa ulaşmış teknolojilerin, ölçeklenmesi 
ve bunların yeşil dönüşümde kullanılması ama-
cıyla bir çağrıya çıkıyoruz. Firmalarımız, burada 
prototiplerini geliştirmek için TÜBİTAK’tan fi-
nansman sağlayabilecekler. Diğer bir projemiz 
de Sanayi Yenilik Ağ Mekanizması (SAYEM) pro-
jemiz. Burada da, birbirine katkı verecek farklı 
paydaşların birlikte başararak yeşil dönüşüm 

alanında ilerledikleri projeleri destekleyeceğiz” 
diye konuştu.

YEŞİL SANAYİ PROJESİ, 
SÜRDÜRÜLEBİLİR REKABET 
GÜCÜNÜN YOLLARINI AÇACAK
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Sana-

yi Genel Müdür Yardımcısı Dr. Ali Murat 
Sürekli de, bakanlığın bu alanda yaptığı 
çalışmalar hakkında bilgiler verdi. Dünya 
Bankası destekli ve 450 milyon dolar büt-
çeli Yeşil Sanayi Projesinin işletmelerin sür-
dürülebilir rekabet gücü elde etmesinin 
yolunu açacağını kaydeden Sürekli, “Türk 
sanayisini, yeşil dönüşümü zorunluluktan 
öte bir fırsat alanı olarak değerlendirmek-
te olan bu çalışmalarımızda, firmalarımızın 
yeşil dönüşümü destekleyen bütüncül, 
etkin, iddialı ve yenilikçi bir yaklaşımı esas 
almaktayız. Türkiye Yeşil Sanayi Projesi de 
6 yıl sürecek ve Dünya Bankası destekli,  
toplam bütçesi 450 milyon dolar olan bir 
proje. İmalat sanayi firmalarımızın yenile-
nebilir enerji gücünden faydalanmasını, 
enerji verimliliği teknolojileri geliştirme-
sini hedefleyen bu proje, aynı zamanda 
ekonomik büyümeyi de teşvik edecektir” 
ifadelerini kullandı.

Konuşmaların ardından, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı KOBİ Uzmanı Tuğçe 
Türkoğlu, KOSGEB KOBİ Uzman Yardımcısı 
Kutay Kaan Önal ve TÜBİTAK Bilimsel Prog-
ramlar Uzmanı Yılmaz Burak Kaya, Türkiye 
Yeşil Sanayi Projesi’nin detaylarını anlatan 
sunumlarını gerçekleştirdi. Program soru 
ve cevaplar ile devam etti.
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Ekonomik olarak da Rusya’nın di-
ğer birçok özerk bölgesinden 
daha gelişmiş olan Başkurdistan, 

yıllık 32,1 milyar dolar GSYH’ye sahip. Böl-
gedeki ekonomik faaliyet türleri arasında; 
yakıt ve enerji, kimya - petrokimya en-
düstrisi, elektrik enerjisi endüstrisi, makine 
mühendisliği ve metal işleme, metalurji, 
kereste, ağaç işleri, kâğıt hamuru ve kâğıt, 
hafif sanayi ve gıda endüstrilerinin öne çık-
tığı görülüyor .

Başkurdistan, petrol üretiminde bütün 
Rusya içerisinde sekizinci, petrol işlemede 
ise birinci sırada. Başkurdistan’da yerleşik 
ve Rusya merkezli petrol ve doğalgaz ROS-
NEFT şirketinin kolu olan Başneft şirketi 
2019 yılında 18,9 milyon, 2020’de 12,9 mil-
yon ton , 2021 yılında ise 13,77 milyon ton 
petrol çıkarmıştır.  Cumhuriyet, petrol ve 
gazdan başka, demir, bakır, tuz, kireç taşı, 
alçı başta olmak üzere zengin maden kay-
naklarına sahip.

Petrol dışında Başkurdistan’daki ana 
sanayi dalları; kimya, makine ve cihaz yapı-
mı, metal işleme, ormancılık ve ağaç işleri 
olarak sıralanıyor. 

TARIMDA RUSYA’NIN 
ÖNDE GELEN BÖLGELERİNDEN 
Başkurdistan, tarımsal üretim açısın-

dan Rusya’nın önde gelen yedi bölgesi 
arasında yer alıyor. Bölge sığır eti üretimi 

(173,3 bin ton), kımız üretimi (3,5 bin ton) 
ve ticari bal üretiminde (6 bin ton) Rusya 
genelinde ilk sırada yer alıyor.  Bölgede 
yetişen başlıca tarım ürünleri ise; çavdar, 
yulaf, darı, keten, şeker pancarı, patates, ay-
çiçeği tohumu olarak biliniyor. Hayvancılık 
alanında ise arıcılık, kümes hayvancılığı ve 
at yetiştiriciliği ile süt ve besi sığırcılığı ile 
et ve yün koyunculuğu Rusya genelinde 
önemli paya sahip.

Hükümet tarafından kabul edilen 
“2019-2024 Sanayi Kalkınma ve Rekabeti 
Geliştirme Programı” uyarınca, 2025’de 

yıllık 10,5 milyar dolar yatırım seviyesine 
ulaşılması hedefleniyor.

RUSYA BÖLGESİNİN 
ÜRETİM ÜSSÜ KONUMUNDA
Başkurdistan, Rusya’da beton karıştırıcı 

araçlar, işletme tesisleri, helikopter üretimi, 
endüstriyel fırın üretiminde lider konumda 
bulunuyor. Rusya’da üretilen petrol ürün-
leri nakliyesinde kullanılan tankların üre-
timinde ikinci, otobüs, kargo römorku ve 
yarı römork üretiminde ise üçüncü sırada 
yer alıyor.  Bölgede ulaştırma sektörü için 
makine imalatı, otomotiv, cihaz üretimi, 

BAŞKURDiSTAN 
CUMHURiYETi

RUSYA’NIN PARLAYAN YILDIZI: 

Lonca Dergimizin bu sayısında, Rusya’nın ekonomik ve ticari olarak önemli özerk bölge-
lerinden olan Başkurdistan Cumhuriyeti’ni sosyal, ticari ve ekonomik yönden ele alaca-
ğız. Başkurdistan Cumhuriyeti, Asya ile Avrupa’nın kesiştiği Ural Dağlarının güneyinde 
yer alıyor. Çoğunluğu Başkurt ve Tatar Müslümanlarından oluşan bölgenin nüfusu 4 mil-
yon 50 bin civarında. Bölge, Rusya’nın en kalabalık özerk bölgesi olarak dikkat çekiyor. 
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petrol ve gaz endüstrisi için makine ve 
ekipman imalatı gelişmiş durumda. 

Başkurdistan Cumhuriyeti’nde makine 
imalatı yapan işletmeleri teşvik eden fak-
törlerin başında, yerel düzeyde ekipman 
ve makine talebinin olması, yakıt ve enerji 
tedarikine ilişkin etkili altyapının bulunma-
sı, plastik, teknik lastik, boya ve teknik cam 
üretimi yapan tesislerin yer alması geliyor. 
Ayrıca bölgede, makine imalatı için perso-
nel yetiştiren eğitim kurumlarının faaliyet 
göstermesi de yatırımcılar için cazip bir 
avantaj olarak gösteriliyor.

BAŞKURDİSTAN’IN İTHALAT 
VE İHRACAT ÜRÜNLERİ
Başkurdistan’ın başlıca ihraç ürünleri 

arasında mineral yakıtlar, ham petrol, orga-
nik kimyasal ürünler, kauçuk ile makine ve 
mekanik cihazlar yer alıyor. 

Başkurdistan’ın en önemli ithalat ka-
lemleri arasında ise makineler ve mekanik 
cihazlar, organik kimyasal ürünler, kauçuk 
ve yenilen çeşitli gıda müstahzarları yer 
alıyor.

Başkurdistan’ın en çok dış ticaret yaptı-
ğı ülkeler arasında, Çin, Kazakistan, Belarus, 
Hindistan, Almanya, Finlandiya, Hollanda, 
Letonya ve Türkiye geliyor. 

TÜRKİYE-BAŞKURDİSTAN İLİŞKİLERİ
Türkiye ile Başkurdistan Cumhuriye-

ti’nin ticari ilişkileri mevcut olmakla birlikte, 
karşılıklı ihracat ve ithalat yapılmaktadır. İki 
ülkenin 2022 yılı sonu itibariyle karşılıklı dış 
ticareti 286 milyon dolar düzeyinde bulu-
nuyor. Türkiye’den yapılan ihracata bakıl-
dığı zaman; makineler, kazanlar, mekanik 
cihazlar ve aletler, elektrikli makine ve ci-

hazlar, demir ve çelikten eşyalar, mobilya 
ürünleri, tıpta kullanılan mobilyalar, yatak 
takımları, tahıl, un, nişasta, süt ürünleri, yu-
murta, bal, en fazla ihraç edilen ürünler. 

Türkiye’nin Başkurdistan’dan ithal etti-
ği ürünlere bakıldığı zaman; hayvansal ve 
bitkisel yağlar, organik kimyasal ürünler, 
plastikler ve mamulleri, yenilen sebzeler ve 
bazı kökler, kauçuk ve mamulleri, mineral 
yakıtlar, cam ve cam eşya da en fazla ithal 
edilen ürünlerin başında geliyor.

BÖLGEDE YATIRIM YAPMAK 
İSTEYEN FİRMALARA 
VERİLEN TEŞVİKLER
Başkurdistan Cumhuriyeti tarafından, 

yatırımcılara çeşitli başlıklarda teşvikler 
verilmektedir. Burada öne çıkan teşviklerin 
başında ise, söz konusu yatırımın öncelikli 
yatırım projesi listesine dahil edilmesi geli-
yor. Öncelikli yatırım projesi listesine dahil 
edilen projelerde, mülk vergi muafiyeti, 

yüzde 20 olan kurumsal verginin, yüzde 
13,5’in altına indirilmesi, arsanın açık artır-
ma usulüne tabi olmadan tahsis edilmesi, 
alt yapı hizmetlerine bağlanmaya öncelik 
tanınması ve bağlanma ücretinin bir kıs-
mının karşılanması, yurt dışından makine 
alırken kur farkının karşılanması, kredi faiz-
lerinin bir kısmının karşılanması. 

Bunun yanında Sanayi Kalkınma Fonu 
Teşvikleri bulunuyor. Burada da yeni tek-
noloji, yeni ürün, ithal ikamesi kapsamında 
üretilen ürünün imalatı için makine alımı 
için 36-84 ay vadeli, yüzde 1-5 arası faiz 
oranlı kredi veriliyor. 

Bölgeden ihracat yapan firmalara da, 
ihracat için gereken yabancı ülke ruhsat 
ve lisans alımına ilişkin masraflarının yüz-
de 100’nün karşılanması, ihracatı yapılan 
ürünlerin nakliye masraflarının yüzde 
80’inin karşılanması ile diğer teşvikler ve-
riliyor. 

BAŞKURDİSTAN İLE NEDEN İŞ YAPILMALI? 
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Konya Sanayi Odası tarafından 
şehre kazandırılan InnoPark 
Konya Teknoloji Geliştirme Böl-

gesi’nde katılımcı firmalar faaliyetlerini sür-
dürüyor. Bu firmalardan biri de, Remoturk 
Elektrik firması. Kablosuz kontrol alanında 
ürünler geliştiren ve üretimini yapan Re-
moturk, yerli ve teknolojik ürünler üreterek 
bu alandaki ithalatı azaltıp, ihracatı artır-
mayı amaçlıyor. 

Firmaları hakkında Lonca Dergisi’ne 

bilgi veren Remoturk Elektrik Elektronik 
Kurucu Ortağı Musa Filiz, firmalarının 
2018 yılında  TÜBİTAK desteği ile InnoPark 
Teknoloji Geliştirme Bölgesi’nde kuruldu-
ğunu söyledi. Kuruluşlarından bu yana 
en büyük hedeflerinin sektördeki ithalatı 
azaltıp, ihracatı artırmak olduğunu belir-
ten Filiz, “Firmamız, 2018 yılında TÜBİTAK 
3.1.7. 1512 Girişimcilik Aşamalı Destek 
Programı kapsamında, TÜBİTAK desteğiyle 
Konya InnoPark Teknoloji Geliştirme Böl-

gesi’nde faaliyetlerine başladı. Kablosuz 
kontrol alanında ürünler geliştirip üreten 
bir teknoloji firmasıyız. Gerçekleştirdiğimiz 
ve planladığımız Ar-Ge faaliyetlerimiz ile 
elektrik- elektronik sektöründe uzman kad-
romuzla hizmet vermeye devam ediyoruz.  
Remoturk olarak en büyük hedefimiz, yerli 
ve teknolojik ürünler üreterek, bu alandaki 
ithalatı azaltmak ve ihracat faaliyetlerini ar-
tırmaktır. Çalışmalarımızı bu hedef doğrul-
tusunda yoğunlaştırmış durumdayız” dedi. 

INNOPARK’TA KURULDU, SEKTÖRÜNDE LİDER OLDU: 

HEDEFİ DÜNYA 
MARKASI OLMAK
Remoturk Elektrik Elektronik 2018 yılında InnoPark Konya Teknoloji Ge-
liştirme Bölgesi’nde kuruldu. Kablosuz kontrol sektöründe Türkiye’de 
lider konumuna yükselen Remoturk’un hedefi dünya markası olmak
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KABLOSUZ KONTROL SİSTEMLERİNİ 
EN İLERİ BOYUTA ULAŞTIRDI
2018 yılında başladıkları kablosuz 

kontrol sistemleri üretimini her geçen 
gün genişlettiklerini ve ürün çeşitliliklerini 
artırdıklarını aktaran Filiz, çözüm ve güven 
içerikli ilkeleri doğrultusunda hizmet ver-
meye devam ettiklerini bildirdi. Filiz, “Tek-
nolojik liderliğimiz, yenilikçi çözümlerimiz 
ve güçlü Ar-Ge kabiliyetlerimizle, sektöre 
en son teknolojik gelişmelerle uyumlu 
çözümler sunuyoruz. Kablosuz kontrol 
sistemleri alanında ülke genelinde çözüm 
bulma misyonuyla çalışmalarımıza devam 
ediyoruz.  2018 yılında başladığımız bu 
serüveni ürün yelpazemizi genişleterek ve 
çeşitli bölgelerdeki şubelerimiz ile en ileri 
boyuta taşıdık. Sunduğumuz kullanıcı ön-
celikli stratejilerimiz ve ayrıcalıklı müşteri 
portföyümüz ile değerini paha biçilemez 
şekilde katlayarak, marka değerimizi has-
sasiyetle zirveye taşımayı başardık. Dünya 
standartlarını göz önünde bulundurarak 
çözüm ve güven içerikli ilkemiz ile yola çık-
tığımız bu serüvende istikrarlı şekilde sayı-
sız müşteriye en iyi hizmeti sağlamaktayız” 
şeklinde konuştu. 

KABLOSUZ VİNÇ KUMANDASI 
SEKTÖRÜNDE LİDER KONUMDA
Kablosuz vinç kumandası alanında 

sektörde lider konumda olduklarını vurgu-
layan Remoturk Elektrik Elektronik Kurucu 
Ortağı Musa Filiz, hedeflerinin dünya mar-
kası olmak olduğunu bildirdi. Filiz, şöyle 
devam etti: “Kuruluşundan günümüze sü-
regelen profesyonellik, müşteri odaklı hiz-
met, satış öncesi ve sonrası destek ve geli-
şime açık bakış açımız ile istikrarlı büyüme 
sergileyerek, kablosuz vinç kumandası sek-
töründe lider konuma ulaştık.  Markamız; 
vinç uzaktan kumandası alanında en kali-
teli ürünleri, tüketiciye en uygun fiyat ile 

sunma amacıyla kurulmuş olup, sektörde 
yaklaşımımızı aynı titizlik dahilinde koru-
maya devam etmektedir.  Sektördeki son 
gelişmeleri ve kullanıcı alanındaki güncel 
talepleri takip ederek, çağdaş düzeydeki 
teknolojiyle buluşturduğumuz ürünleri-
mizi müşterilerimize sunuyor, en iyi ekip 
arkadaşlarımız, güçlü ve profesyonel idari 
yönetimimiz ile takibini gerçekleştirerek, 
tüketici haklarını en iyi şekilde yaşamaları-
nı sağlıyoruz.”

KABLOSUZ KUMANDA İLE 
OPERATÖR DAHA GÜVENLİ 
VE KONTROLLÜ ÇALIŞIYOR
Vinçlerde kablosuz kumanda kullanı-

mının önemine de değinen Filiz, uzaktan 
kumanda sistemlerinin tavan vinçleri, por-
tal vinçler, monoray vinçler ve diğer tüm 
sistemlerle entegre olabileceğine bildirdi. 
Filiz, “Vinçler, genel kullanım amacı itiba-
riyle uzun ve geniş yükler taşımak için uy-
gundur. Bu yükleri güvenli bir şekilde taşı-

yabilmek için vinci komuta eden operatör 
personel taşınan yükten belli bir uzaklıkta 
olmalıdır. Arabaya bağlı kumandalar per-
sonelin taşınan yükten uzaklaşmasına uy-
gun değildir. Bu noktada vinçler için uzak-
tan kumanda ihtiyacı ortaya çıkmaktadır. 
Uzaktan kumandaların çalışma sistemi 
vincin enerji kontrol panosuna kumanda 
alıcısı monte edilerek, operatör personel 
aracılığıyla alıcıya sinyaller ile bağlı elcik 
(verici) ile gerçekleşir. Bu sayede perso-
nel güvenli ve kontrollü bir şekilde yükün 
nakledilmesini sağlar. Uzaktan kumanda 
sistemleri tavan vinçleri, portal vinçler, mo-
noray vinçler ve diğer tüm sistemlerle en-
tegre olabilmektedir. Gerek ilk kurulum es-
nasında gerekse de halihazırda kullanılan 
ancak arızalanmış vinç uzaktan kumandası 
tedarik edilmesi noktasında Türkiye’nin her 
yerine hizmet veriyoruz.  Bu kumandaların 
bağlantısı için uzaktan teknik destek vere-
biliyoruz” diye konuştu. 








